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ACTA  

 

Expedient núm.:  Òrgan col·legiat:  

PLN/2020/2  El ple  

  

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ  

Tipus de convocatòria  Ordinària 

Data  7 de maig de 2020 

Durada  Des de les 19:50 h fins a les 21:50 hores  

Lloc  Sala de Plens  

Presidida per  Amadeu Benach Miquel  

Secretari  José Félix Velasco Martínez  

  

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ  

DNI Nom i Cognoms Assisteix 

46065127Z Albert Romero Bailon SÍ 

39689555L Amadeu Benach i Miquel SÍ 

39718771W Anna Jané Caralt SÍ 

36572173B Anna Ordóñez Rivero Si 

39675355X Elisabet Figueras Tuset SÍ 

39736426Q Ester Sanahuja Guasch SÍ 

39712157N Francisco Rocha Hernández SÍ 
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46333082L Joan Roig i Soria SÍ 

39684489J Jordi Guasch Bea SÍ 

77785897N Luís Enrique Rodríguez Rivas SÍ 

39705452T Marc Majem Bofill SÍ 

  

Una vegada verificada pel Secretari la constitució vàlida de l’òrgan, el 
President obre la sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia. 

Abans de començar amb l’ordre del dia, vull tenir un record especial 
per aquelles persones que han perdut a familiars, amics i éssers 
estimats a causa del Coronavirus. Per aquest motiu voldria fer un 
minut de silenci.  

  

A) PART RESOLUTIVA  

  

Previ.- Conferir, si s'escau, el caràcter ordinari a la sessió 

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment 

APROVAR, SI S’ESCAU, CONFERIR EL CARÀCTER ORDINARI A LA SESSIÓ  

  

ATÈS que, mitjançant decret d’Alcaldia 2020-0086 de data 23/04/2020, aquest 
ajuntament es va adherir al servei de videoconferència LOCALRETMEET, que el 
Consorci Localret ha posat en funcionament per celebrar les sessions dels òrgans 
col·legiats dels ens locals a distància, donant compliment al que preveu la disposició 
addicional tercera del Decret llei 7/2020, de 17 de març.  

  

  

A tenor del cartipàs municipal, s’hauria d’haver celebrat la sessió Plenària de caràcter 
ordinari, el dijous dia 30 d’abril de 2020. No obstant això, el Consorci Localret ens ha 
comentat que en aquesta data tenen molts plens programats i com que són els primers 
per a tots els ajuntaments, requereixen d’una atenció i acompanyament especial, per 
aquest motiu, celebrem la sessió plenària aquest dijous 7 de maig de 2020 per tal de 
tenir el nivell òptim d’acompanyament per part de la plataforma Localret. 
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Per tot això, es sotmet a votació dels membres del Ple el següent acord: 

  

ÚNIC.- Conferir el caràcter ordinari a la present sessió de data 7 de maig de 2020, que 
hauria d'haver-se celebrat el dijous dia 30 d’abril de 2020. 

 
INTERVENCIONS/ EXPLICACIONS DE VOT 

 

Junts per Banyeres 

El Sr. Jordi Guasch portaveu del Grup Municipal Junts exposa el següent: 

Sr. Guasch- Nosaltres acceptem de la consideració d’aquesta sessió com a ordinària i 
ens alegrem de poder la dur a terme per mitjans telemàtics, tal com ja cam proposar a la 
nostra petició del 14 d’abril. Lamentem que s’hagi optat per aquest mitjà i no per un altre 
que vam proposar nosaltres, perquè el fet de que aquest sigui gratuït no garanteix 
l’optimització del servei. El servei que nosaltres estàvem proposant, tot i que té un cost, 
és un servei que serveix per fer videoactes i considerem que de cara al futur i veient com 
estan les coses, ja hagués sigut bastant adient que ja que fem l’esforç d’adaptar-nos a 
les videoconferències i a fer-ho d’aquesta manera, que això ja constés com una acta 
definitiva i certificada. Per tant, donem la sessió com a vàlida, com a ordinària, i 
simplement fer aquesta reflexió. 

PSC 

El Sr. Francisco Rocha portaveu del Grup Municipal PSC comenta el següent: 

Sr. Rocha- Sí, también la damos como buena.  
 

  

Aprovació de l'acta de la sessió anterior 

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment 

• Aprovació Acta de Ple en sessió ordinària de data 30 de gener de 2020. 
PLN/2020/1 

 

S’aprova per unanimitat 

 
  

  

Lectura, consideració i debat de la moció presentada pels grups 
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municipals del PSC i Junts sobre seguretat ciutadana. Expedient 
314/2020 

Retirada d’aquest punt de l’ordre del 
dia 

Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment 

INTERVENCIONS/ EXPLICACIONS DE VOT 

 

L’Alcalde- Els que sou els impulsors de la proposta, si voleu dir alguna cosa? 

Junts per Banyeres 

El Sr. Jordi Guasch portaveu del Grup Municipal Junts exposa el següent: 

Agafo la paraula, si em permeteu. Sobre aquest punt, en primer lloc, lo que nosaltres 
vam presentar és una proposta de resolució per ser tractada en un Ple extraordinari i no 
pas en un Ple ordinari. Per tant, ens sorprèn molt veure que ha estat inclosa en aquest 
Ple i per això de seguida vam demanar al Secretari que emetés un informe sobre l’ajust 
a la legalitat de la inclusió d’aquest punt en un Ple ordinari. Informe que ens agradaria 
saber en quin sentit es pronuncia, si pot ser en aquest moment, preferiblement.  

En segon lloc, la proposta de resolució presentada, com a proposta de resolució que és, 
proposa una resolució. Mentre que a l’enunciat del punt de l’ordre del dia es considera 
una moció i no pas com una proposta de resolució. Només parla de lectura, consideració 
i debat. En cap cas es proposa aprovar ni votar i tot i estar inclosa en la part resolutiva 
del dia. Per tant, es tracta d’una total desvirtualització de la proposta presentada.  

En tercer lloc, ja hem pogut comprovar en aquest sentit que abans de parlar de res, tot i 
que la proposta la tenen vostès sobre la taula fa molt temps, ni de consensuar res sobre 
el que es proposava, l’Ajuntament ja va tirant pel dret i contracta serveis de vigilància 
privats mentre manté confinats a casa els membres de la brigada. Que anteriorment ja 
havien fet aquestes funcions. Preferint generar una despesa nova, externa, en lloc 
d’oferir la possibilitat d’aquesta tasca a personal municipal que ja l’havia dut a terme 
anteriorment.  

En quart lloc, si vostès no estaven d’acord amb la forma o el contingut de la proposta 
sempre podien haver exposat aquest parer a la Junta de Portaveus, en lloc de 
suspendre-la, com s’ha fet en aquesta ocasió.  

Per tot això, nosaltres considerem que no podem autoritzar que aquesta proposta sigui 
inclosa en aquest Ple, sinó que s’ha de debatre en un Ple extraordinari, específicament 
per tractar aquest tema. Sol·licitem que aquesta proposta, a no ser que hi hagi un 
fonament jurídic de l’informe que estàvem demanant al Secretari que ho justifiqui, doncs 
que doni peu a que aquest punt romangui en aquest Ple. 

PSC 

El Sr. Francisco Rocha portaveu del Grup Municipal PSC comenta el següent: 
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También sumar-nos. Tenemos otra manera de ver las cosas que el Equipo de Gobierno. 
Vemos que estáis haciendo una pequeña trampa, metiendo este punto, pero nosotros 
somos la oposición y tenemos unos derechos. Y esos derechos es de pedir un Pleno 
extraordinario. Y lo que ustedes están haciendo es eso, unas trampillas legales o no 
legales, ahora cuando vamos el informe o comente el Secretario, de hacernos pues eso, 
un Pleno ordinario cuando hemos pedido un Pleno extraordinario. Lo vemos así, porque 
ya este Equipo de Gobierno ya lleva bastantes derechos quitándonos. Ha reducido los 
Plenos a la mínima expresión, los primeros Plenos no nos los ha pagado y ahora esto. Y 
nosotros creemos, el PSC, que los derechos se defienden, aquí en el Pleno, en la calle o 
en la lucha obrera. No entendemos porque en un Pleno ordinario que el Equipo de 
Gobierno puede meter temas o estructurarlo de temas importantes, no vemos porque no 
habéis sido capaces de crear un Pleno ordinario con cara y ojos, y más en la situación 
que estamos viviendo, porque temas hay, les podemos dar ideas, como los 
presupuestos, o como está gestionando la crisis, explicarlo, un mono tema del Covid-19. 
Pero bueno, la verdad, que no entendemos esta situación de nada más sacar la piscina, 
echar el barro y hacernos ver que no queremos participar o no sé, de verdad, no lo 
entiendo. Sumarme a lo que dice el Jordi también y ya está. No lo entiendo 

L’Alcalde.- El que sorprèn de tot això és que em sembla que els que feu la proposta i 
esteu dient el que esteu dient, dels vigilants d’abans, que era il·legal totalment, Jordi, 
encara vulgueu convèncer a la ciutadania del poble. Crec que això ho hem parlat dos 
cops, pots fer amb el cap tot el que vulguis, perquè la ciutadania tot no ho coneix i aquí 
podem especular i dir totes les falsedats que diguem. Aquí no amaguem res, no 
coaccionem a ningú. És increïble que em digueu, Paco i Jordi, de fer un Ple extraordinari 
amb un tema tan important com és la seguretat ciutadana. Amb un tema tan important i 
sense precedents com és aquesta pandèmia de la Covid-19. Una pandèmia que ha 
portat i portarà possiblement una crisi a nivell mundial, que ha portat una escalada de 
morts com mai hi ha hagut. Que ha portat unes mesures a prendre dia a dia, sense que 
ningú et digui res. I on ara, sí, hem contractat una empresa de seguretat, de vigilància, 
on jo crec que vosaltres esteu defensant aquí la seguretat ciutadana i no s’entén perquè 
ara a un Ple extraordinari. Quan es va demanar al Ple extraordinari, si fem una mica de 
memòria, es va demanar perquè acabàvem de fer feia poques setmanes, un Ple ordinari, 
les dates estan allà, es podia fer un Ple extraordinari i sí, Rocha, digues. 

Sr. Rocha- Un par de matices, que nosotros hacemos la entrada y todo el estado de 
alarma y esto no lo conocíamos. Si lo hubiéramos conocido, igual hubiéramos dado la 
solución. Y luego, estás comentando que lo metimos como carácter urgente y no lo he 
sabido ver. Y mira que le he dado un par de vueltas. Pedimos un Pleno extraordinario, 
vuelvo a repetir, porque tenemos el derecho la oposición de pedirlo. Y haciendo estas 
trampillas, confundiendo a la gente, nos lo estás quitando. Otro derecho más. No hay 
más. 

L’Alcalde.-Te agradecería que el respeto lo tuviéramos todos. Trampillas aquí no se 
hace nada que no sea legal. 

Sr. Rocha- Lo retiro. 

L’Alcalde.- Antes, cuando hicisteis la entrada, no estaba todavía el estado de alarma, 
pero se había hecho un Pleno ordinario. No me has dejado terminar. Se había hecho un 
Pleno ordinario hacia unas semanas, y todo lo que querías vosotros es tratarlo en un 
Pleno extraordinario. Se puede entender aquel Pleno extraordinario, se puede entender 
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muy bien, porque todavía faltaban dos meses para otro ordinario. Pregunto, si faltase 
una semana para hacer un Pleno ordinario, ¿me hubieses pedido un Pleno 
extraordinario para tocarlo, Paco? 

Sr. Rocha- El Pleno fue en enero y nosotros hicimos la entrada en marzo. No sé por qué 
vuelves a confundir a la gente. 

Alcalde.- El Pleno se hace cada tres meses. No tocaba todavía un Pleno ordinario. 
Íbamos a hacer un extraordinario porque para un ordinario todavía faltaba. El 
extraordinario tenía su motivación. Ahora hemos creído que después de la entrada que 
nos hicisteis vosotros y al tener que ser telemáticamente, podíamos hacer el Pleno 
ordinario que tenía que ser el día 30 del mes pasado, que no se pudo hacer por 
cuestiones técnicas y sanitarias, que hoy hemos tenido problemas también, pero 
necesitábamos a alguien que nos asesorase y nos ayudase, des del consorci Localret, 
pues hemos creído que la seguridad ciudadana es muy importante. Precisamente, lo que 
hemos hecho de contratar vigilancia, está muy aplaudido por mucha gente de Banyeres. 

Us ho dic a tots, la seguretat ciutadana és molt important, per això hem cregut 
convenient que això hauríem de parlar-ho avui. No podem esperar 15 dies més i fer un 
Ple extraordinari per això. Quina diferència té i com ho defenseu vosaltres, que creem un 
Ple extraordinari el dilluns proper per només parlar de la seguretat ciutadana? 

Sr. Rocha- Vuelvo otra vez a que confundes a la gente. La seguridad que tenemos 
contratada está limitada para ciertos servicios, no pueden meter multas, no puede 
ejercer plenamente como una policía local, los Mossos de Esquadra, no sé. Sí que está 
muy bien que esté para vigilar los edificios públicos, pero no está para sancionar ni 
vigilar, ni perseguir a la gente. Volvemos otra vez a confundir a la gente. 

L’Alcalde.- No confonc, això jo no ho he dit en cap moment. Estic d’acord amb tu, si 
tinguéssim un cos de policia propi seria molt millor. Però ens el podem permetre? D’aquí 
a 20 anys podrem continuar pagant aquest dispendi de més de 100.000 €? 

Sr. Rocha- Por esta convocación de Pleno extraordinario, para hablar, para estudiar, 
para ver el presupuesto, para marcar unas líneas, dibujar un proyecto de futuro. En un 
Pleno ordinario, creo que el Ayuntamiento tiene suficiente material para aprovechar el 
Pleno ordinario, no para aprovecharse de un punto extraordinario que pide la oposición. 
A ver si al final vamos a hacer el trabajo del Equipo de Gobierno. Creo que, ya te digo, 
no tenemos que confundir a la gente. 

L’Alcalde.- Paco, no anem a fer més rèpliques. Ara donarem la paraula al Jordi. No he dit 
en cap moment que la vigilància del cos de Mossos d’Esquadra sobre la privada fos 
millor que aquesta, evidentment que som millors, però el que sí que diré és que no 
podem nosaltres, amb els pressupostos que tenim, bé, amb els pressupostos potser sí, 
però amb la Covid no sabem la crisi que vindrà i no podem tenir un dispendi de prop de 
150.000 € anuals, perquè això no són dos policies. I tinguem molt clar que lo que hi 
havia abans tampoc podia sancionar, tampoc podia fer res. Qualsevol ciutadà el que pot 
és davant d’un greuge amenaçador de qualsevol persona, el podem retindre. Però els 
ciutadans no ho faran perquè no es volen complicar la vida. Un grup de policia, de 
vigilància ciutadana, per això cobra i per això ho farà. No és la seva tasca, la seva tasca 
és exclusivament, i ja hem parlat abans de contractar-los, amb els Mossos d’Esquadra, 
exclusivament vigilar les nostres dependències municipals. Dintre de la vigilància de les 
dependències, hi ha un recorregut, i per això amb tots els barris que tenim, tenim 
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dependències municipals, dintre d’aquest recorregut, podem veure qualsevol incidència i 
com qualsevol ciutadà, podem trucar al 112 o en cas de perillositat, també podem 
detenir. Com qualsevol ciutadà. Això ho podem assumir. Si vosaltres creieu que això 
hem de portar-ho a debatre a un Ple extraordinari, perquè no fem una comissió de treball 
abans, exposem els pros i els contres, mirem els diners, mirem com es fa, perquè em 
sembla que aquí la gent de l’oposició, sobretot dues persones i alguna que treballa a 
l’administració pública ho sap molt bé, no podem ampliar el capítol 1 dels treballadors. 
No podem ampliar personal. 

Sr. Rocha- Pero sí el cuarto. 

Sr. Guasch- Per començar, jo crec que la meva intervenció, en el primer punt, demanava 
lo que vam demanar per escrit ahir, i és que el Secretari emeti un informe o ens informi 
de si és correcte legalment que es tracti en un Ple ordinari una proposta de resolució que 
s’ha sol·licitat per mitjà de Ple extraordinari. Per tant, per sortir de dubtes i evitar debats 
estèrils, jo crec que és important conèixer el parer del Secretari. Si aquest punt pot ser 
tractat avui o no. Perquè si no pot ser tractat, es treu i ja està.  

L’Alcalde.- Però nosaltres portàvem, molt bé, el traiem i ja està. El que nosaltres 
portàvem i és interessant perquè la seguretat ciutadana s’està interessant molt, i per això 
hem contractat aquest servei de la vigilància, és plantejar amb unes modificacions. Que 
voleu que el traiem? Estem d’acord. Hi ha moltes més coses a parlar. Però no entenem 
com ara la setmana que ve haurem de fer un Ple extraordinari només per parlar d’això.  

Sr. Secretari. 

Sr. Secretari- Jo tinc com marca la llei de procediment administratiu, 10 dies per emetre 
l’informe que se me demana. Si la pregunta és la de si avui he d’expressar verbalment si 
és legal o no és legal la pregunta que ha fet el Sr. Guasch, respecte a la utilització d’un 
Ple ordinari per incloure un tema que s’ha demanat per fer un Ple extraordinari, jo podria 
dir-vos a tots que he fet les meves consultes, que m’agradaria fer l’informe amb temps i 
forma en el temps màxim que m’atorga la norma de procediment administratiu, que són 
10 dies, però que a hores d’ara si la pregunta és si o no, jo gosaria dir que sí, que aquest 
Ple és perfectament admissible jurídicament. Però això implica fer argumentació escrita 
en forma d’informe de Secretaria, que es farà, insisteixo, en el termini màxim de 10 dies. 
Insisteixo, hi ha una nova modificació de la llei de bases de règim local, article 46.3 que 
parla d’excepcionalitats. I recordar-vos, i ara m’anticipo i m’expresso verbalment, 
recordar-vos a tots que el Ple extraordinari, la singularitat és que només es tracta un 
tema que és el que demana legal i legítimament, com deia el Sr. Rocha, perquè hi ha un 
quòrum que ho demana, que és el preceptiu, l’oposició, però que en aquest cas concret, 
tot i sent un Ple ordinari, no hi ha més temes a tractar. Si algú digués que la diferència 
entre extraordinari i ordinari és el número de temes a tractar, jo constataré i així ha 
contestat el Suprem, que en aquest cas concret, perquè s'ha d’analitzar cas per cas, no 
hi ha diferència entre ordinari i extraordinari, donat que només es tracta el tema que 
efectivament proposava JxBanyeres i PSC. Per tant, aquesta no seria la diferència. Si se 
me pregunta, jo he de contestar que m’agradaria esgotar el termini de 10 dies que és el 
que marca la norma com màxim per evacuar l’informe corresponent. I m’he anticipat una 
mica de forma verbal, insisteixo, fetes les corresponents consultes. Però com el Sr. 
Guasch ha esmentat que seria menester la meva opinió per saber si se continua o no, 
davant d’aquesta tesi i aquesta situació, jo estic obligat a manifestar-me verbalment com 
ho acabo de fer. 
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Sr. Rocha- ¿Sr. Secretario, en un Pleno extraordinario metería los decretos para dar 
cuenta? 

Sr. Secretari- No es que no lo metería, està prohibit. En un Ple extraordinari està 
absolutament prohibit donar compte de res. I també està prohibit el punt de precs i 
preguntes. I també està prohibit l’afegir temes de fora de l’ordre del dia de la 
convocatòria del Ple extraordinari. Per tant, la naturalesa de l’ordinari i extraordinari no 
cal que em doneu explicacions al respecte perquè explicacions les dona el ROF. Per 
tant, no lo dic jo, ho diu el ROF. Les diferències estan claríssimes, en aquest sentit, que 
l’ordinari és de periodicitat establerta, no pas l’extraordinari. Quan vostès demanen un 
tema com aquest, jo, insisteixo, he fet consultes. No m’esperava que em diguessin que 
jo tenia que manifestar-me per Ple, però després de les consultes, donat que vostès 
m’han preguntat, el Sr. Guasch concretament, m’ha preguntat de forma directa, jo estic 
obligat a contestar i no voldria repetir. 

Sr. Rocha- Por eso le he preguntado, era ara que la ciudadanía viera la diferencia, 
porque hay diferencia entre un Pleno extraordinario y un Pleno ordinario. Sí que la hay, 
porque en un Pleno ordinario metes los decretos, que no es uno, metes preguntas y hay 
que trabajarlo más. En un Pleno extraordinario vamos con un simple punto, vamos todos 
a una y no tenemos que tratar decretos ni nada. 

L’Alcalde.- Amb un tema tan excepcional com la seguretat ciutadana, el més normal és 
que ens haguéssiu fet una entrada sol·licitant una reunió per parlar d’aquest tema. És 
molt curiós quan se’ns diu que esteu molt preocupats i de tot pel tema del robatori de la 
farmàcia de Banyeres i del vandalisme de l’escola municipal. És molt curiós, perquè no 
ens feu cap entrada per dir que voleu fer una reunió de treball i ens voleu portar només a 
un Ple extraordinari. Que també l’única diferència, a part de que no hi ha punts, és que 
també s’ha de pagar. Però no vull entrar en aquest tema. Aquí venim a fer propostes, a 
un Ple. 

Sr. Rocha- Me sorprende, yo tampoco entiendo, porque lo normal, me preguntas que 
qué es lo normal. El PSC le ha hecho unas cuantas entradas. Y no ha contestado a 
todas o a casi ninguna. Y a la que ha contestado no ha sido concreta. Se ha hecho 
entrada de violencia de género. No se ha reunido con nosotros. Se ha hecho entrada del 
tema del agua, no se ha reunido con nosotros. Se han hecho un montón de entradas y el 
Equipo de Gobierno no se reúne con nosotros. Ahora tiene ganas de reunirse. 

L’Alcalde.-Quan has fet les entrades? Des de que estàs a l’oposició, quantes entrades 
has fet? La gran majoria quan? 

Sr. Rocha- Habremos hecho 8. Desde diciembre. La de violencia de género por ejemplo. 

L’Alcalde.- La gran majoria s’han fet ja en estat d’alarma. Vols que et digui jo perquè no 
hem contestat a tot? Vols que et digui jo quants cops mires tu els registres d’entrada i 
estàs informat de tot? Podeu accedir i no accediu.  

Sr. Rocha- No estamos hablando de eso, Amadeu. 

L’Alcalde.- Sí, estàs dient que us faltem als vostres drets. Els vostres drets, la teva 
obligació com a regidor de l’oposició, és mirar cada dia les entrades.  
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Sr. Guasch- Perdoneu, però entrem en un debat que no és el que ens ocupa. 

Sr. Rocha- Con el tema de la normalidad, ya acabo. La normalidad, que es una de las 
preguntas que hacemos, es desde el minuto cero, tenía que haber llamado el Equipo de 
Gobierno a la oposición para tratar este tema grave. Eso es la normalidad. Y a lo mejor 
estaríamos en otro punto. Pero aquí no escuchamos a nadie. Aquí solo uno tiene la 
verdad, a lo mejor falta un poco más de humildad  

Sr. Guasch- Si puc parlar ara, jo crec que estem traient les coses de mare. Primer, s’han 
dit bastantes coses aquí que crec que estan fora de lloc. Començant pel tema de que els 
vigilants que teníem eren il·legals. Després parlant d’un pressupost de 150.000 € quan 
encara no s‘ha quantificat quan costaria una policia o els vigilants.  

L’Alcalde.-Hi ha un informe, Jordi. 

Sr. Guasch- Estem parlant de veritables disbarats i coses que no crec que vinguin al cas 
ni resolguin la situació en la que estem. A veure, nosaltres vam presentar una proposta 
conjuntament amb el PSC perquè hi havia una inquietud i la volíem traslladar a 
l’Ajuntament. I l’única forma de traslladar a l’Ajuntament sense que l’Ajuntament pugui fer 
cas omís és demanant un Ple extraordinari. I si algú hi veu un interès econòmic, que es 
desenganyi, que no pot ser, que no anem per aquí. A més, pel que cobrem nosaltres, el 
sou que ens van deixar vostès, és per pixar-s’hi al damunt, sincerament, i si algú ho sent 
i s’escandalitza, ho sento molt. L’única forma que tenim nosaltres d’assegurar-nos que 
una proposta nostra va a algun lloc és fer una proposta de resolució i sol·licitar un Ple 
extraordinari. A partir d’aquí, si vostès tenen propostes alternatives, facin-les. La 
urgència, on és la urgència? Des que ho vam presentar, ara els hi corre la urgència 
deposar-ho en aquest Ple perquè no tenien res més que posar. Però la urgència, si 
nosaltres aprovem aquesta proposta avui, la setmana que ve o fa tres setmanes, la 
urgència no resol el tema de la seguretat, sinó que es començarà a treballar en una 
comissió. Si vostès estaven interessats a treballar aquesta comissió, perquè lo altre que 
estem fent ja els agrada o volen debatre, convoqui’ns, perquè són vostès que ens han 
de convocar, no nosaltres. Nosaltres no podem convocar a l’Ajuntament, és l’Alcalde, 
l’Equip de Govern que ha de convocar la reunió. Per tant, la inquietud nosaltres ja l’hem 
manifestat presentant aquesta proposta de resolució, amb el temps, la forma i els mitjans 
que ens permet la normativa de la situació actual. Esperàvem tenir resposta d’algun 
tipus i la resposta no era aquesta. I per això el dubte que se’ns presenta és, nosaltres 
estem fent servir unes vies legals que estan contemplades a la normativa actual i vigent, 
que és sol·licitar una proposta de resolució perquè sigui votada i es tiri endavant. I l’única 
manera que tenim és fer una proposta de resolució presentant i sol·licitant un Ple 
extraordinari. Qui vulgui veure més fantasmes aquí, doncs, que després expliqui a la 
ciutadania qui és qui està manipulant i enganyant. Nosaltres només volem això. 

L’Alcalde.- Recordar que la brigada quan feien de vigilants, hi ha un informe, i no era 
legal. Ens va saber molt greu. La brigada, una altra cosa que reitero, en aquesta 
pandèmia tan difícil que han viscut, no estan asseguts a casa seva, cosa que has dit, 
que estaven sense fer res i ho podien fer. Estaven actius al servei de Banyeres 24 hores. 
Per tant, vist que no hi ha un acord, un acord que a nosaltres ens agradava la vostra 
proposta de fer això, un acord on volíem modificar alguns ímputs però ens agradava tirar 
endavant la proposta aquesta i seure ja la setmana que ve aquesta comissió, volíem fer-
ho, per això ho portàvem avui, perquè creiem que la seguretat ciutadana és molt 
important, i més en el temps que correm. Per vist el vist, retirem el punt de l’ordre del dia 
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i ja en parlarem en una altra ocasió. Com diu el Sr. Rocha, anirem fent, anirem 
contractant serveis i anirem fent lo que puguem.  

Retirem el punt de l’ordre del dia. 

Es procedeix a la votació de la retirada del punt. 

S’aprova per unanimitat 

 
 

  

  

B) ACTIVITAT DE CONTROL  

  

Donar compte de la Resolució núm. 2020-0090. Aprovar el 
desenvolupament de forma telemàtica de les sessions plenàries dels 
òrgans col·legiats de la Corporació, amb caràcter excepcional i durant la 
vigència de l’estat d’alarma 

Decret de l’Alcaldia  

Expedient núm.: 351/2020 

Assumpte: Servei de videoconferència per als ens locals localretmeet  

  

  

DECRET D’ALCALDIA 

  

APROVAR EL DESENVOLUPAMENT DE FORMA TELEMÀTICA DE LES SESSIONS 
DELS ÒRGANS COL·LEGIATS DE LA CORPORACIÓ AMB CARÀCTER EXCEPCIONAL I 
DURANT LA VIGÈNCIA DE L’ESTAT D’ALARMA. 

  

  

  

Atès que l'evolució de coronavirus COVID-19 ha creat una situació d'emergència sanitària 
sense precedents, que va portar al Govern estatal a decretar l'estat d'alarma per Reial decret 
463/2020, de 14 de març, pel qual es declara l'estat d'alarma per a la gestió de la situació de 
crisi sanitària ocasionada pel COVID-19, modificat pel Reial decret 465/2020, de 17 de març.  
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Atès que aquesta situació d’estat d’alarma, i les mesures de limitació de la lliure circulació de 
les persones imposades, han afectat també el funcionament ordinari dels ens locals, 
dificultant la celebració de les reunions dels seus òrgans de govern de manera presencial. 

  

Atès que el Govern de la Generalitat de Catalunya va aprovar el Decret Llei 7/2020, de 17 de 
març, de mesures urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus 
sanitaris, de transparència, de transport públic i en matèria tributària i econòmica que, en la 
seva Disposició Addicional Tercera, disposa que: 

  

1. Els òrgans col·legiats de les entitats locals de Catalunya poden constituir-se, 
convocar i celebrar sessions, adoptar acords i remetre actes a distància, quan 
concorrin situacions de força major o de greu risc col·lectiu, catàstrofe i calamitats 
públiques. A aquests efectes, la convocatòria de les sessions haurà de motivar la 
concurrència o manteniment de la situació que justifica excepcionalment que se 
celebri a distància.  

  

2. En les sessions que se celebrin a distància, les persones que formin part dels 
òrgans col·legiats poden trobar-se en diferents llocs, sempre que s'asseguri, per 
mitjans electrònics, considerant també els telefònics i audiovisuals, la identitat dels 
membres i de les persones que els supleixen, el contingut de les seves 
manifestacions i el moment en què aquestes es produeixen, així com la interactivitat i 
intercomunicació entre elles en temps real i la disponibilitat dels mitjans durant la 
sessió.  

  

3. Els mitjans electrònics emprats han de garantir que no es produeixin interferències 
externes, la seguretat de les persones que hi participen, el manteniment del quòrum 
de constitució, la llibertat en la participació en els debats i deliberacions, i el secret 
d'aquestes deliberacions.  

  

4. Als efectes de garantir el caràcter públic de les sessions s'haurà de preveure la 
seva difusió per mitjà de qualsevol mecanisme audiovisual o digital. 

  

Atès que el Govern de l’Estat, mitjançant el Reial decret llei 11/2020, de 31 de març, pel qual 
s’adopten mesures urgents complementàries en l’àmbit social i econòmic per fer front al 
COVID-19 , va aprovar una modificació de la Llei 7/1985, reguladora de les bases de règim 
local (LBRL), per facilitar a les entitats locals la possibilitat de convocar i celebrar sessions 
dels seus òrgans col·legiats i adoptar acords a distància per mitjans electrònics, tot afegint un 
nou apartat 3 a l’article 46, que disposa: 
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«3. En todo caso, cuando concurran situaciones excepcionales de fuerza mayor, de 
grave riesgo colectivo, o catástrofes públicas que impidan o dificulten de manera 
desproporcionada el normal funcionamiento del régimen presencial de las sesiones 
de los órganos colegiados de las Entidades Locales, estos podrán, apreciada la 
concurrencia de la situación descrita por el Alcalde o Presidente o quien válidamente 
les sustituya al efecto de la convocatoria de acuerdo con la normativa vigente, 
constituirse, celebrar sesiones y adoptar acuerdos a distancia por medios 
electrónicos y telemáticos, siempre que sus miembros participantes se encuentren en 
territorio español y quede acreditada su identidad. Asimismo, se deberá asegurar la 
comunicación entre ellos en tiempo real durante la sesión, disponiéndose los medios 
necesarios para garantizar el carácter público o secreto de las mismas según 
proceda legalmente en cada caso.  

  

A los efectos anteriores, se consideran medios electrónicos válidos las 
audioconferencias, videoconferencias, u otros sistemas tecnológicos o audiovisuales 
que garanticen adecuadamente la seguridad tecnológica, la efectiva participación 
política de sus miembros, la validez del debate y votación de los acuerdos que se 
adopten”. 

  

  

ATÈS que la disposició addicional tercera del Decret llei 7/2020, disposa que la convocatòria 
de les sessions haurà de motivar la concurrència o manteniment de la situació que justifica 
excepcionalment que se celebri a distància i que, a aquests efectes l’estat d’alarma acordat 
pel Govern de l’Estat, justifica en si mateix la concurrència dels requisits per al funcionament 
electrònic dels òrgans col·legiats mentre duri aquesta situació.  

  

ATÈS els requisits que estableixen tant el Decret llei 7/2020 com l’apartat 3 de l’article 46 de 
la LBRL, i que d’acord amb aquests, als efectes de garantir el caràcter públic de les sessions 
s’haurà de preveure la seva difusió per mitjà de qualsevol mecanisme audiovisual o digital. 

  

ATÈS que, mitjançant decret d’Alcaldia 2020-0086 de data 23/04/2020, aquest ajuntament es 
va adherir al servei de videoconferència LOCALRETMEET, que el Consorci Localret ha posat 
en funcionament per celebrar les sessions dels òrgans col·legiats dels ens locals a distància, 
donant compliment al que preveu la disposició addicional tercera del Decret llei 7/2020, de 17 
de març.  

  

Per tot això, aquesta presidència en ús de les atribucions que té conferides per la legislació 
vigent, proposa l’adopció dels següents: 

  

ACORDS 
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PRIMER.- Deixar sense efecte part de l’acord primer de la part resolutiva del Decret 2020-
0044 de data 17/03/2020 referent a la suspensió de la celebració de les sessions dels òrgans 
col·legiats del govern municipal en el següent sentit: 

  

On diu: 

  

 “Suspendre la celebració dels òrgans col·legiats del govern municipal, que inclou sessions 
de la Junta de Govern local, del Ple, del Consell Rector de la Fundació Josep Cañas, de 
l’Assemblea General de la Mancomunitat de l’Albornar i les Meses de contractació, així com 
altres reunions de caràcter presencial.” 

  

Ha de dir: 

  

“Suspendre la celebració dels òrgans col·legiats del govern municipal, que inclou sessions 

de la Junta de Govern local, del Consell Rector de la Fundació Josep Cañas, de l’Assemblea 
General de la Mancomunitat de l’Albornar i les Meses de contractació, així com altres 
reunions de caràcter presencial. 

  

  

SEGON.- Aprovar el desenvolupament de forma telemàtica de les sessions plenàries dels 
òrgans col·legiats de la Corporació, amb caràcter excepcional i durant la vigència de l’estat 
d’alarma, de conformitat amb l’apartat 3 de l’article 46 de la Llei 7/1985, reguladora de les 
bases de règim local i la Disposició addicional tercera del Decret Llei 7/2020 de 17 de març 
de mesures urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus sanitaris, 
de transparència, de transport pública i en matèria tributària i econòmica. 

  

TERCER.- Aprovar les següents instruccions de funcionament i desenvolupament de les 
sessions plenàries que es celebrin telemàticament: 

  

- Requeriments de la disposició addicional tercera Decret llei 7/2020: 

  

-La convocatòria de les sessions motivarà la concurrència o manteniment de la situació que 
justifica excepcionalment que se celebri a distància.  
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- En les sessions que se celebrin a distància, les persones que formin part del plenari poden 
trobar-se en diferents llocs, sempre que s'asseguri, per mitjans electrònics, considerant 
també els telefònics i audiovisuals, la identitat dels membres i de les persones que els 
supleixen, el contingut de les seves manifestacions i el moment en què aquestes es 
produeixen, així com la interactivitat i intercomunicació entre elles en temps real i la 
disponibilitat dels mitjans durant la sessió.  

  

- Els mitjans electrònics emprats han d’assegurar que no es produeixin interferències 
externes, la seguretat de les persones que hi participen, el manteniment del quòrum de 
constitució, la llibertat en la participació en els debats i deliberacions, i el secret d'aquestes 
deliberacions.  

  

  

  

- Amb anterioritat a l’inici de la sessió, els membres del ple de la corporació hauran de tenir 
garantit el funcionament òptim del programari d’accés amb els corresponents equips. En 
aquest sentit, els membres hauran d’estar en disposició de connectar-se amb una antelació 
de 15 minuts a l’inici de la sessió.  

  

  

- Constitució de la sessió:  

  

El Ple es constituirà amb l'assistència telemàtica d'un terç del nombre legal dels seus 
membres, que en cap cas podrà ser inferior a tres, entre els quals ha de ser-hi el/la 
president/a. Aquest quòrum s’haurà de mantenir durant tota la sessió.  

  

En tot cas, serà requisit necessari l'assistència telemàtica del secretaria de la corporació o 
qui legalment el substitueixi per a la celebració de la sessió. També de la intervenció 
municipal quan sigui preceptiva la seva assistència.  

  

  

- Desenvolupament sessió: 

  

El secretari de la corporació prendrà nota dels assistents en cada moment del Ple als efectes 
del còmput dels quòrums oportuns. Durant la sessió i de manera continuada, haurà 
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d’identificar visualment o acústicament, mitjançant vídeo o àudio, els assistents al ple.  

  

En el cas que algun regidor/a es desconnecti per dificultats tècniques en les comunicacions, 
es posarà en pausa la videoconferència, i es reprendrà la sessió en el moment que la 
secretaria acrediti la presència de tots els/les assistents. 

  

La desconnexió de la presidència o de la secretaria, suposarà automàticament la suspensió 
del Ple, que es reprendrà un cop recuperi llur connexió. 

  

El/La president/a obrirà i aixecarà les sessions i dirigirà les deliberacions, concedint els torns 
d'intervencions.  

  

Únicament es tractaran a les sessions els assumptes que figurin en l’ordre del dia, llevat que 
hi estiguin reunits tots els membres de l’òrgan col·legiat i es declari la urgència de l’assumpte 
amb el vot favorable de la majoria absoluta.  

  

- Votació: 

  

La votació es realitzarà de forma individual i en veu alta. El/La president/a del ple serà 
l’encarregat/da de formular la pregunta sobre el sentit del vot a cadascun dels regidors o 
regidores que, podran expressar-lo a favor, en contra o abstenció, considerant-se que hi ha 
abstenció quan iniciada la deliberació d’un punt concret es desconnecta un regidor o regidora 
i no es torna a connectar abans de la votació, sempre que no sigui per causes alienes a 
aquest o aquesta.  

  

Durant la votació individual de cada regidor o regidora, el/la president/a de l’òrgan haurà de 
donar un temps prudencial per a què la secretaria de l’òrgan pugui visualitzar o escoltar i 
anotar, un a un, el sentit del vot dels membres de la Corporació. Una vegada sumats els vots, 
el President proclamarà el resultat i si s’ha adoptat o no l’acord.  

  

- Gravació de les sessions:  

  

Mitjançant el canal de Youtube del propi ens 

  

- Caràcter públic de la sessió plenària: 

C
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Als efectes de garantir el caràcter públic de les sessions es preveurà la seva difusió per mitjà 
de qualsevol mecanisme audiovisual o digital. 

  

En concret, les sessions plenàries seran retransmeses en directe en el canal de Youtube de 
l’Ajuntament de Banyeres del Penedès 

  

  

QUART.- Aprovar les anteriors instruccions per a la resta d’òrgans col·legiats de la 
Corporació, en allò que resulti d’aplicació. 

  

CINQUÊ.- Donar compte de la present resolució en el primer Ple que es celebri. 

  

  

En dono fe 

L’Alcalde, El Secretari Interventor Tresorer  

Amadeu Benach i Miquel José Félix Velasco Martínez 

  

  

  

 El Ple es dona per assabentat  

  

Donar compte Decrets 
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Nom Data Resum Expedient 

  

DECRET 
2020-0018 

  

  

27/01/2020 
14:24 

  

  

Convocatòria Ple en sessió ordinària 
de data 30/01/2020. PLN/2020/1 

PLN/2020/1 

  

DECRET 
2020-0019 

  

  

28/01/2020 
14:01 

  

  

Justificació de no pagament de 
l'IIVTNU 

52/2020 

  

DECRET 
2020-0020 

  

  

28/01/2020 
14:41 

  

  

Sol·licitud d'accés a informació 
pública. Accés a decrets d'alcaldia 

no publicats al Portal de 
transparència de l'Ajuntament de 

Banyeres del Penedès 

1302/2019 

  

DECRET 
2020-0021 

  

  

29/01/2020 
13:36 

  

  

Resolució de l’expedient de baixes 
per inscripció indeguda al padró 

d’habitants per incompliment dels 
requisits de l’art. 54 del Reglament 
de població i demarcació territorial. 

594.1 

594/2019 

  

DECRET 
2020-0022 

  

  

29/01/2020 
13:42 

  

  

Sol·licitud Subvenció Llibres i Diaris 
2020 

94/2020 

  

DECRET 
2020-0023 

  

  

29/01/2020 
13:43 

  

  

Sol·licitud de subvenció en espècie 
en l’àmbit de les biblioteques 

integrades al Servei de Lectura 
Pública de Catalunya per adquirir 

novetats editorials en català i occità 
per l’any 2020 

93/2020 

      68/2020 
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DECRET 
2020-0024 

  

31/01/2020 
14:07 

  

Finalització de la substitució 
d'alcaldia per baixa laboral 

  

DECRET 
2020-0025 

  

  

31/01/2020 
14:07 

  

  

Decret de representació i defensa a 
la Diputació pel recurs ordinari 

441/2019 interposat contra 
l'Ajuntament per l'empresa 

Ancamara nuevas tecnologias, S.L. 

206/2020 

DECRET 
2020-0026 

  

05/02/2020 
15:06 

  

  

Convocatòria Junta de Govern Local 
en sessió ordinària de data 6 de 

febrer de 2020. JGL/2020/2 

JGL/2020/2 

  

  

DECRET 
2020-0027 

  

  

05/02/2020 
15:10 

  

  

Subvenció quadriennals per a obres 
de construcció o adequació de 

biblioteques públiques  

120/2020 

  

DECRET 
2020-0028 

  

  

07/02/2020 
11:12 

  

  

Aixecament dels reparaments de 
factures informades i posterior 

aprovació de les mateixes. 

143/2020 

DECRET 
2020-0029 

  

11/02/2020 
14:08 

  

  

Convocatòria Junta de Govern Local 
en sessió ordinària de data 13 de 

febrer de 2020. JGL/2020/3 

JGL/2020/3 

  

DECRET 
2020-0030 

  

19/02/2020 
15:00 

  

  

Convocatòria Junta de Govern Local 
en sessió ordinària de data 20 de 

febrer de 2020. JGL/2020/4 

JGL/2020/4 

  

DECRET 
2020-0031 

  

21/02/2020 

  

Incoació d’expedient de baixes per 
inscripció indeguda al padró 

225/2020 
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13:59 

  

d’habitants per incompliment dels 
requisits de l’art. 54 del Reglament 
de Població i Demarcació Territorial 

dels ens locals. 

DECRET 
2020-0032 

  

24/02/2020 
10:41 

  

Aixecament dels reparaments de 
factures informades i posterior 

aprovació de les mateixes. 

203/2020 

  

DECRET 
2020-0033 

  

26/02/2020 
15:03 

  

  

Hores Extres mes gener i febrer 

76/2020 

  

DECRET 
2020-0034 

  

26/02/2020 
15:15 

  

  

Convocatòria Junta de Govern Local 
en sessió ordinària de data 27 de 

febrer de 2020. JGL/2020/5 

JGL/2020/5 

  

DECRET 
2020-0035 

  

02/03/2020 
14:37 

  

Resolució de l’expedient de baixes 
per inscripció indeguda al padró 

d’habitants per incompliment dels 
requisits de l’art. 54 del Reglament 
de població i demarcació territorial.  

594/2019 

  

DECRET 
2020-0036 

  

02/03/2020 
14:44 

  

  

Aixecament dels reparaments de 
factures informades i posterior 

aprovació de les mateixes. 

248/2020 

  

DECRET 
2020-0037 

  

04/03/2020 
14:46 

  

  

Convocatòria Junta de Govern Local 
en sessió ordinària de data 5 de 

març de 2020. JGL/2020/6 

JGL/2020/6 

DECRET 
2020-0038 

  

09/03/2020 
13:16 

  

Sol·licitud d'ampliació de termini per 
atendre requeriment de la GAIP 

443/2019 
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DECRET 
2020-0039  

11/3/2020 
12:04 

Expedient 882/2019 -- Personació 
en el procediment abreujat 

407/2019, interposat pel Partit dels 
Socialistes de Catalunya davant el 
Jutjat del contenciós administratiu 2 

de Tarragona -- 882/2019 

DECRET 
2020-0040  

11/3/2020 
14:59 

Convocatòria Junta de Govern Local 
en sessió ordinària de data 12 de 

març de 2020. JGL/2020/7 JGL/2020/7 

DECRET 
2020-0041  

12/3/2020 
14:41 

Convocatoria 2020 para solicitar 
ayudas para la realización de 

actuaciones de conservación y 
enriquecimiento del patrimonio 
histórico español, dentro del 
programa 1,5% cultural del 

Ministerio de Fomento. 254/2020 

DECRET 
2020-0042  

12/3/2020 
20:51 

SIA 2123814 -- G060-
INTERVENCIÓ -- Expedient 

311/2020 -- S0811001G Generalitat 
Barcelona -- Mesures preventives 

del pla PROCICAT arran dels casos 
de SARS-CoV-2 (Coronavirus) 

detectats a Catalunya -- 311/2020 

DECRET 
2020-0043  

13/3/2020 
14:04 

SIA 2123814 -- G060-
INTERVENCIÓ -- Expedient 

311/2020 Reducció de presència 
dels treballadors i reorganització del 

servei públic local com a mesura 
preventiva del pla PROCICAT arran 

dels casos de SARS-CoV-2 
(Coronavirus) 311/2020 

DECRET 
2020-0044  

17/3/2020 
14:07 

Expedient 311/2020 -- Suspensió de 
la celebració dels òrgans col·legiats i 

suspensió dels procediments 
administratius arrel coronavirus 

Covid-19-- 311/2020 

DECRET 
2020-0045  

19/3/2020 
19:30 

Expedient 252/2020 -- Aprovació del 
Pla Pressupostari a mig termini 

2021-2023 -- 252/2020 

DECRET 20/3/2020 Expedient 311/2020 --Suspensió 311/2020 
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2020-0046  11:00 dels terminis de cobrament de 
deutes tributaris com a 

conseqüència del coronavirus Covid-
19 

DECRET 
2020-0047  

23/3/2020 
11:48 

SIA 2123814 -- G060-
INTERVENCIÓ -- Expedient 

323/2020 -- Aprovació factures 323/2020 

DECRET 
2020-0048  

24/3/2020 
12:16 

Expedient 311/2020 -- Paralització 
en el cobrament de determinades 

taxes i preus públics com a 
conseqüència del coronavirus Covid-

19-- 311/2020 

DECRET 
2020-0049 

27/3/2020 
8:24 

Expedient 311/2020 -- Adhesió al 
Manifest dels ens locals davant la 

crisi del coronavirus -- 311/2020 

DECRET 
2020-0050  

30/3/2020 
10:08 

Expedient 311/2020 -- Pròrroga de 
mesures preventives de tancament 
d'edificis com a conseqüència de la 

crisi sanitària provocada pel 
coronavirus Covid-19 -- 311/2020 

DECRET 
2020-0051 

31/3/2020 
17:34 

SIA 2123814 -- G060-
INTERVENCIÓ -- Expedient 

313/2020 -- P9300006E Consell 
comarcal Vendrell -- Aportació al 
manteniment de l'Àrea Forestal i 

Recreativa del Montmell any 2020 -- 313/2020 

DECRET 
2020-0052 

31/3/2020 
17:35 

SIA 2123814 -- G060-
INTERVENCIÓ -- Expedient 

336/2020 -- Aprovació factures -- 336/2020 

DECRET 
2020-0053  

31/3/2020 
17:37 

SIA 2123845 -- G070-PERSONAL -- 
Expedient 337/2020 -- Expedients 
de nòmines (1510) - Nòmines mes 

març -- 337/2020 

DECRET 
2020-0054  

1/4/2020 
12:47 

Expedient 311/2020 --Serveis 
essencials i personal adscrit davant 

la crisi sanitària provocada pel 
coronavirus Covid-19 -- 311/2020 

DECRET 
2020-0055 

1/4/2020 
12:50 

Expedient 311/2020 -- Revocació 
transitòria de la delegació de 

competències de l'Alcaldia a la Junta 
de Govern Local, pel coronavirus 311/2020 
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Covid-19-- 

DECRET 
2020-0056  

2/4/2020 
10:13 

Expedient 311/2020 -- Ordre 
d'execució per perill en la seguretat 
de les persones en el context de la 

crisi sanitària pel coronavirus Covid-
19 -- 311/2020 

DECRET 
2020-0057  

2/4/2020 
10:23 

SIA 2163498 -- G060-
INTERVENCIÓ -- Expedient 

907/2019 -- A81948077 
COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, S.L, SOCIEDAD 
UNIPERSONAL -- Rectificació de 
Taxa per Llicència d’ocupació del 

Sòl, Volada i Subsòl de la Via 
Pública - 907/2019 

DECRET 
2020-0058  

2/4/2020 
10:25 

SIA 2123768 -- G060-
INTERVENCIÓ -- Expedient 

339/2020 -- P9300006E Consell 
comarcal Vendrell -- Convenis i 

acords (1376) - Conveni Assistència 
Tècnica Municipal (SITAC) any 2020 

-- 339/2020 

DECRET 
2020-0059  

3/4/2020 
7:15 

Expedient 345/2020 -- Suspensió del 
contracte de prestació d'un curs de 

gimnàstica pel coronavirus Covid-19 
-- 345/2020 

DECRET 
2020-0060  

3/4/2020 
7:15 

SIA 2123814 -- G060-
INTERVENCIÓ -- Expedient 

311/2020 -- Múltiples interessats -- 
Cobrament quotes del menjador i 

permanències de l’escola bressol del 
01-03-2020 a 12-03-2020 i devolució 
de la quota d’assistència del 13-03-

2020 a 31-03-2020 311/2020 

DECRET 
2020-0061  

3/4/2020 
14:39 

Expedient 342/2020 -- Modificació 
de crèdit 1/2020 Transferències 

entre partides de la mateixa àrea de 
despesa per despeses sanitàries 

coronavirus Covid-19 -- 342/2020 

DECRET 
2020-0062 

3/4/2020 
15:10 

Suspensió contracte curs 
d'alfabetització castellana 345/2020 
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DECRET 
2020-0063  

3/4/2020 
15:10 

Suspensió contracte curs de puntes 
de coixí 345/2020 

DECRET 
2020-0064  

3/4/2020 
15:10 

Suspensió contracte cursos de 
costura, patchwork i manualitats 345/2020 

DECRET 
2020-0065 

3/4/2020 
15:10 

Suspensió contracte dos cursos 
d'estimulació cognitiva 345/2020 

DECRET 
2020-0066  

6/4/2020 
9:31 

SIA 2123814 -- G060-
INTERVENCIÓ -- Expedient 

311/2020 -Cobrament quotes del 
menjador i permanències de l’escola 

bressol del 01-03-2020 a 12-03-
2020 i devolució de la quota 

d’assistència del 13-03-2020 a 31-
03-2020 311/2020 

DECRET 
2020-0067  

8/4/2020 
11:15 

Decret resolució mutu acord 
contracte menor exp. 58-2020 58/2020 

DECRET 
2020-0068  

8/4/2020 
11:18 

SIA 2123768 -- G070-PERSONAL -- 
Expedient 87/2020 -- P9300006E 

Consell comarcal Vendrell -- Primera 
liquidació del conveni de programes 

d’ocupació que formen part de 
l’acord estratègic per al 

desenvolupament i ocupació del 
Baix Penedès 2020- 87/2020 

DECRET 
2020-0069  

8/4/2020 
11:20 

SIA 2123768 -- G060-
INTERVENCIÓ -- Expedient 

341/2020 -- P9300006E Consell 
comarcal Vendrell -- Conveni de 
col·laboració per a l’assistència 

tècnica en l’àmbit urbanístic CCBP. 
Liquidació primer trimestre 2020. 341/2020 

DECRET 
2020-0070 

8/4/2020 
11:36 

SIA 2123768 -- G060-
INTERVENCIÓ -- Expedient 

340/2020 -- P9300006E Consell 
comarcal Vendrell -- Conveni de 
col·laboració per a l’assistència 

tècnica en l’àmbit urbanístic CCBP. 
Liquidació primer trimestre 2020. 340/2020 

DECRET 
2020-0071  

8/4/2020 
11:42 

Expedient 349/2020 -- Autorització 
de pagament a justificar per atendre 
despeses coronavirus Covid-19 -- 349/2020 
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DECRET 
2020-0072  

9/4/2020 
10:58 

Expedient 345/2020 --Suspensió de 
la prestació del servei de podologia 

pel coronavirus Covid-19 -- 345/2020 

DECRET 
2020-0073  

9/4/2020 
11:00 

Expedient 345/2020 -- Suspensió 
parcial del contracte de neteja de les 

dependències municipals pel 
coronavirus Covid-19-- 345/2020 

DECRET 
2020-0074  

9/4/2020 
11:05 

SIA 2163498 -- G060-
INTERVENCIÓ -- Expedient 

909/2019 -- A81948077 ENDESA 
ENERGIA, S.A -- Liquidació TOVP 

Subministrament de gas de 
l’empresa Endesa Energia, S.A.U 

any 2019 -- 909/2019 

DECRET 
2020-0075  

10/4/2020 
8:59 

Expedient 353/2020 -- Adquisició per 
contracte menor de material sanitari 
pel coronavirus Covid-19 a gestionar 
per la Xarxa Sanitària Santa Tecla-- 353/2020 

DECRET 
2020-0076  

15/4/2020 
12:24 

Expedient 311/2020 -- Adhesió al 
Decàleg ACM-FMC de recuperació 
socioeconòmica dels municipis de 

Catalunya després Covid-19 -- 311/2020 

DECRET 
2020-0077  

16/4/2020 
8:14 

Expedient 345/2020 -- Suspensió de 
la prestació del servei d'obertura del 
Museu Josep Cañas ocasionada pel 

coronavirus Covid-19 -- 345/2020 

DECRET 
2020-0078  

17/4/2020 
13:01 

SIA 2123814 -- G060-
INTERVENCIÓ -- Expedient 

311/2020 -- Devolució quota de 
material a la família amb NIF: 790A 311/2020 

DECRET 
2020-0079  

17/4/2020 
13:04 

SIA 2123814 -- G060-
INTERVENCIÓ -- Expedient 

354/2020 -- Aprovació factures -- 354/2020 

DECRET 
2020-0080  

17/4/2020 
13:06 

SIA 2163469 -- G030-SG I OBRES -
- Expedient 220/2020 -- 40990048T 

DAVID FERNANDEZ BLEDA, 
A08335671 ESTEVE QUIMICA, S.A 
-- Llicències urbanístiques (2436) - 

OBRES - ESTEVE QUIMICA - 
PORTA ACCES (O/20/023) -- 220/2020 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

D
N

J5
KS

W
9T

2K
C

53
H

SC
AP

AW
G

Q
X 

| V
er

ifi
ca

ci
ó:

 h
ttp

s:
//b

an
ye

re
sd

el
pe

ne
de

s.
ea

dm
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 2

4 
de

 5
4 



     
 
 
 
        
Ajuntament de Banyeres del Penedès                      
                    (Tarragona)     
 
 

25 
 

DECRET 
2020-0081  

21/4/2020 
13:50 

Expedient 345/2020 -- Suspensió del 
contracte de dinamització a l'espai 
jove ocasionada pel coronavirus 

Covid-19 -- 345/2020 

DECRET 
2020-0082  

22/4/2020 
10:32 

Expedient 345/2020 -- Declarar la no 
procedència de la suspensió del 

contracte de neteja viària i jardineria 
com a conseqüència del coronavirus 

Covid-19 -- 345/2020 

DECRET 
2020-0083  

22/4/2020 
10:36 

Expedient 363/2020. Conveni de 
col·laboració per l’assistència 

tècnica en l’àmbit de l’enginyeria 
industrial entre el Consell Comarcal i 
diversos ajuntaments de la comarca, 

modificació any 2020. 363/2020 

DECRET 
2020-0084  

22/4/2020 
10:37 

Ajornament de la XXX Trobada 
Internacional de Harley Davidson 184/2020 

DECRET 
2020-0085  

22/4/2020 
10:38 

Liquidació 1r trimestre conveni en 
matèria de serveis socials 338/2020 

DECRET 
2020-0086  

23/4/2020 
13:07 

Expedient 351/2020 - Plataforma per 
a la celebració dels òrgans 

col·legiats a distància per part de les 
administracions locals mitjançant 

videoconferència. LOCALRETMEET 
-- 351/2020 

DECRET 
2020-0087  

24/4/2020 
7:36 

SIA 2123814 -- G060-
INTERVENCIÓ -- Expedient 
372/2020 -- Devolució quota 

menjador i permanències de la 
família amb NIF: 997N -- 372/2020 

DECRET 
2020-0088  

27/4/2020 
7:05 

Expedient 375/2020 -- Suspensió de 
la tramitació del compte general de 
l'exercici 2019 per l'estat d'alarma 

(art. 48 RD-llei 11/2020)-- 375/2020 

DECRET 
2020-0089  

28/4/2020 
9:25 

SIA 2123845 -- G070-PERSONAL -- 
Expedient 373/2020 -- Expedients 
de nòmines (1510) - Nòmines mes 

abril -- 373/2020 

DECRET 
2020-0090  

29/4/2020 
14:36 

Expedient 351/2020 - Plataforma per 
a la celebració dels òrgans 351/2020 
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col·legiats a distància per part de les 
administracions locals mitjançant 

videoconferència. LOCALRETMEET 
-- 

DECRET 
2020-0091  

30/4/2020 
17:42 

Expedient 66/2020 --Aprovació de la 
liquidació del pressupost de l'exercici 

2019 -- 66/2020 

 
El Ple es dona per assabentat  

  

Donar compte de les Juntes de Govern Local 

Nom Data Resum Expedient 

ACTA DE 
JUNTA DE 

GOVERN 2020-
0002 

11/2/2020 
13:31 

Acta Junta de Govern Local en 
sessió ordinària de data 6 de 

febrer de 2020.  
JGL/2020/2 

ACTA DE 
JUNTA DE 

GOVERN 2020-
0003 

14/2/2020 
14:44 

Acta Junta de Govern Local en 
sessió ordinària de data 13 de 

febrer de 2020.  
JGL/2020/3 

ACTA DE 
JUNTA DE 

GOVERN 2020-
0004 

26/2/2020 
13:29 

Acta Junta de Govern Local en 
sessió ordinària de data 20 de 

febrer de 2020.  
JGL/2020/4 

ACTA DE 
JUNTA DE 

GOVERN 2020-
0005 

4/3/2020 
11:52 

Acta Junta de Govern local en 
sessió ordinària de data 27 de 

febrer de 2020.  
JGL/2020/5 

ACTA DE 
JUNTA DE 

GOVERN 2020-
0006 

10/3/2020 
15:19 

Acta Junta de Govern local en 
sessió ordinària de data 5 de 

març de 2020. 
JGL/2020/6 

ACTA DE 
JUNTA DE 

GOVERN 2020-

15/4/2020 
8:57 

Acta Junta de Govern local en 
sessió ordinària de data 12 de 

març de 2020. 
JGL/2020/7 
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0007 

 
El Ple es dona per assabentat  

 

  

C) PRECS I PREGUNTES  

 

INTERVENCIONS 

PSC 

El Sr. Francisco Rocha regidor del Grup Municipal Socialista exposa el següent: 

Sobre el tema de los decretos, hemos visto que en un decreto de Alcaldía, 
expediente 120/2020 se indica una subvención para la biblioteca de 200.000 €. Y sin 
embargo, en la financiación, se ha visto la subvención por 250.000 €. ¿Por qué se 
ha modificado ese importe? 

L’Alcalde- Aquesta subvenció ara desconec perquè s’ha modificat. Ho hauria de 
mirar, ja et contestaré, però sí que és veritat que aquesta subvenció no és per la 
biblioteca actual, és per la nova creació d’una biblioteca davant de les dependències 
municipals on es farà una biblioteca nova. 

Sr. Rocha- Para seguir por la misma línea, el número de expediente 93/2020, se 
habla de una solicitud de subvención a la llar d’infants i primer cicle d’educació, y 
luego leyendo vemos que habla de una subvención a la biblioteca de 4000 €. ¿Es un 
error? 

L’Alcalde- Lo de la biblioteca és per la biblioteca. Lo de l’ajuda per l’escola bressol, 
no sé si ara el regidor d’educació està al cas ara, perquè no ho recordo. Pel que sé 
de l’escola bressol, és una ampliació. 

Sr. Rocha- Se titula subvención para la llar pero no va a l’escola bressol. Va para la 
biblioteca. No sé si ha habido un error. 

L’Alcalde- Això serà un error. Una cosa és que comprem llibres per l’escola bressol, i 
possiblement la comanda la fa la biblioteca, però aquesta dada no hauria de ser, 
independentment de qui faci la comanda, hauria de ser escola bressol. Ja ho 
verificarem.  

Sr. Rocha- De decretos ya está, hago unas preguntas más. ¿En qué piensa dedicar 
el romanent resultat de las cuentas del 2019? ¿Habrá participación de grupos 
políticos? 

L’Alcalde- Veurem en què ho destinarem, tampoc té clar el govern central les coses 
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que s’han de fer, perquè en principi deien que si ens agafarien tots els romanents 
dels Ajuntaments. Per tant, són coses que encara no sabem. Evidentment, tal com 
està la situació, tot lo que pugem destinar de romanent, que em sembla que només 
podem destinar un 20%, seran per ajudes de benestar social.  

Sr. Rocha- ¿Habrá participación de grupos políticos? 

L’Alcalde- Sí, hi haurà participació.  

Sr. Rocha- Luego, una observación vecinal. Pasa la máquina desbrozadora con la 
hierba bastante levantada. A la semana siguiente o más días de separación, pasa la 
segadora. Y a la semana siguiente, la desbrozadora manual, casi ya crecida la 
hierba para que pase la desbrozadora primera. Pregunto, ¿son correctas o 
suficientes la programación de las rutinas de mantenimiento de los jardines, si no 
está la zona en buenas condiciones? 

L’Alcalde- Et podria preguntar, si saps, igual que hi ha una queixa veïnal, de quina 
data estem parlant? 

Sr. Rocha- De antes de esto. 

L’Alcalde- Tenim una empresa contractada, en prenem nota i el regidor de serveis 
verificarà què fan aquestes funcions. Si ens diguessis el carrer i el lloc, sabríem la 
persona que ho ha fet i com ho ha treballat. Podem justificar que les herbes avui dia 
són més altes. Han tingut baixes, hi ha hagut de tot. Ara s’està actuant amb el 
desescalament, però desconec ara perquè s’ha procedit d’aquesta manera. 

Sr. Rocha- Luego, las preguntas que le hemos hecho en las entradas. El informe de 
gestión municipal ante la crisis del Covid-19. 

L’Alcalde- Esteu manifestant de l’actuació respecte la informació de la gestió 
municipal, no? Corregeix-me si m’equivoco. 

Sr. Rocha- No, no, es la primera. Que ante la mayor crisis que ha sufrido el 
municipio y el país con el Coronavirus, en la que le llamamiento a la colaboración 
colectiva y a la unión de esfuerzos ha sido clave para paliar los terribles efectos del 
virus, no entendemos porque el Equipo de Gobierno ha decidido no contar con los 
partidos de la oposición, ya que hoy sí que está muy dispuesto. Aun estando a 
disposición del Consistorio desde el primer momento, no hemos sido informados de 
manera particular de los pasos que ha dado el Gobierno municipal en la gestión de 
la crisis. Hemos visto los avances mediante la comunicación en red social y a través 
de una única llamada informal el 31 de marzo. No hemos recibido respuesta a las 
entradas que hemos registrado en relación a este grave asunto con propuestas 
específicas para favorecer un provechoso proceso de confinamiento, de 
conocimiento social para los voluntarios, organización de una fiesta infantil, creación 
de una campaña pedagógica, reparto de equipos de protección, suspensión de 
eventos y creación de ayudas para familias y comercios. No hemos recibido 
respuesta, pero sí hemos visto por redes sociales que se ha aplicado alguna de 
estas medidas propuestas por la oposición.  
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L’Alcalde.- Tot això és la primera pregunta? 

Sr. Rocha- Sí, por eso no la quería leer. 

L’Alcalde.- Sí, sí, ja està bé que la llegeixis una miqueta. Nosaltres, quan va 
començar la crisi, tothom desconeixia. El dia 13 de març l’Ajuntament va fer la 
primera actuació, tancant totes les fonts públiques, teníem en morts 36 persones.  

Sr. Rocha- ¿Dónde, en Banyeres? 

L’Alcalde- A Espanya, diàries. Al cap de 22 dies, s’estaven morint 950 persones. 
Amb una escalda tan bèstia, d’aquestes característiques, on ningú sabia fins on 
anàvem a arribar, on cap govern central ens deia que teníem que ajudar a la gent, si 
teníem que comprar mascaretes o no, si teníem que ajudar als comerços, si teníem 
que fer això o no fer res. Tu et penses que en aquell moment haig de contestar si 
farem una festa per la canalla i tot això? Ara, Paco, en el desescalament, sí que està 
bé, tot això. Ara estem molt relaxats. Però en aquell moment, jo no us vaig trucar, 
fins al dia 31, correcte. El dia 31 s’estaven morint 800 persones, 849, per ser 
exactes. Cada dia, des que va començar tot això i anaven pujant els morts de 100 en 
100, cada dia, Paco, vam tenir que contractar varius telèfons. Jo en porto dos. El 
meu no funcionava, pràcticament. Vaig arribar a tindre 70 trucades diàries. I no eren 
per dir bon dia, eren per problemes i por que tenia la gent. A part de les trucades, 
vaig tindre constantment un infinit de WhatsApp i correus electrònics que encara em 
queden per contestar. La teva trucada no la vaig rebre. Vaig rebre la teva veu molt 
dolça, el dia 31, quan em vas dir si necesitas algo, avísame. Però voluntaris que han 
tingut ganes de treballar a Banyeres n’hi ha hagut molts. I han insistit, no he tingut 
que anar darrere ningú. M’han trucat constantment i s’han ofert.  

Sr. Rocha- ¿Y qué tiene que ver? ¿Te leo otra vez la pregunta? No sé si las has 
entendido. 

L’Alcalde- L’he entesa. 

Sr. Rocha- No, porque te estás yendo. 

L’Alcalde- No, no m’estic anant. No et vaig dir res. Només vas entrar-ho per la via 
oficial. Ara Paco és molt fàcil, perquè hi ha una desescalada, la gent surt al carrer, tu 
estàs relaxat i ara, clar, ja ningú té por a agafar una infecció però escolta Paco, hi ha 
hagut ciutadans de Banyeres, cada dia estava assegut a l’ordinador i vèiem realment 
la gent que teníem malalta, i aquí a Banyeres hem tingut malalts i molts. I han passat 
més de 25 malalts confinats a casa seva. Que no hem abandonat gens, portant-los 
de tot. Perquè ara tu em diguis que no t’he trucat i no t’he informat de les coses. 
Estàvem prenent decisions contínuament, a salto de mata, com es diu. Sense saber 
lo que teníem que fer oficialment. Com per discutir amb una taula rodona de com fer-
ho. 

Sr. Rocha- Creo que no has entendido la pregunta, pero bueno. 

L’Alcalde- Si vols anar a la segona pregunta... 
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Sr. Rocha- La suspensión del trabajo de los herbicidas. 

L’Alcalde- Va ser el mateix. Per un cop calent que vaig tindre com Alcalde i amb la 
situació que s’estava desbordant, i com he dit ara... 

Sr. Rocha- ¿Puedo hacer un paréntesis? Cuando hago la pregunta la hago para el 
Equipo de gobierno, no para Amadeu, que yo comprendo que una persona esté 
saturada, pero hay un Equipo de Gobierno. No estoy señalando a Amadeu, creo que 
si el ciudadano está entendiendo que estoy señalando a Amadeu, no es eso. 

L’Alcalde- Jo sóc el portaveu. En el tema de la suspensió de talls d’herbicides, sí que 
hi ha un Equip de Govern, i m’ha anat molt bé que hagis dit aquesta expressió, però 
hi ha xarxes socials d’altres Equips de Govern on no surt mai ningú, sempre es foten 
amb l’Alcalde. I és lo que passa, que sempre es foten amb l’Alcalde. I arriba un 
moment que anava tan pressionat, on l’herbicida ja es feia servir en mandats 
anteriors, on estàveu vosaltres, PSC, o JxBanyeres o CiU, ja existia. És lo primer 
que vaig fer, quan vaig entrar en aquest Equip de Govern, en aquest Ajuntament, el 
primer que vaig der a més a més de moltes coses és preguntar si aquest herbicida 
es feia servir. I sí, es feia servir. Vam estar treballant amb el Marc Majem, que és el 
de medi ambient, vam buscar moltes solucions. Solucions com aigua calenta, amb 
sal, maquines a pressió. S’ha fet de tot. Aquí Banyeres tenim gent, en un carrer 
concretament, alguna persona on l’afecta molt la salut. Aquell carrer ja el teníem 
prohibit i no el fèiem perquè és una persona molt sensible a aquest tipus 
d’herbicides. Però no cantem cants al sol de si aquest herbicida mata, que si tal que 
si qual. S’ha fet servir tota la vida. Evidentment hi ha altres alternatives, però no han 
funcionat. Ens entra el Coronavirus, ens entra la Covid-19, ens entra que l’empresa 
Ferrovial de serveis cau en baixa perquè molta gent ha tingut la baixa, i en totes les 
empreses que treballaven a primera línia, hi ha hagut gent que s’ha tingut que retirar. 
Estàvem desbordats, no es podien fer actuacions al carrer, estem en el temps que 
estem i l’herba s’ha desmadrat. Nosaltres l’actuació que volíem fer era una actuació 
ràpida, com sempre, però vam rebre contínuament trucades, fòrums d’aquí Banyeres 
on això es va criticar, WhatsApp, pressions, i al final vam dir escolta’m, ara hem de 
prendre una decisió? Potser em vaig equivocar, la tindríem que haver pres. En Jordi 
va fer una explicació molt encertada on va dir que no es podia jutjar lo que 
haguessin fet l’Equip de Govern d’abans o lo que hagués fet jo en aquest Equip de 
Govern. Va ser encertada. És veritat. Però en aquell moment vam rebre pressions 
de gent, trucades, i ho vam treure. Ara, si el Marc Majem, em sembla que s’està fent 
d’una altra manera, ja hem dit que no es farà més d’aquesta manera, i ho estem 
aplicant a la manera de la segadora manual. Evidentment això tindrà un cost molt 
més elevat per l’Ajuntament i pel municipi. Però bueno, si la gent és lo que vol, és lo 
que tindrem.  

Sr. Rocha- Estabas en caliente, vale. Pérdida del agua por el mantenimiento del 
depósito. Se comentó el otro día en el anterior Pleno que se había hecho una 
limpieza, se había perdido agua. Entonces le preguntábamos si se puede 
aprovechar esa agua, ya que es un valor escaso. Y luego, hemos visto que ha 
habido muchos errores en las facturas del agua. Muchas averías, siendo una 
instalación no muy vieja. ¿Son más fugas? 
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L’Alcalde- M’agrada que m’ho diguis. I t’ho dic perquè podríem estar-nos així in 
eternum explicant les errades que hi ha hagut en el passat.  

Comencem en el dipòsit. El dipòsit gran té dues parts on nosaltres comuniquem per 
les xarxes socials que anem a fer la neteja, sobretot al principal. Es fa un 
transvasament cap a l’altra del residu. Però això no es tira. Però les màquines que 
entren a desinfectar i netejar tot el dipòsit sí que és aigua que es fa servir amb una 
carcher per netejar el carrer. Això és lo que la gent veu que corre, perquè aquell pou 
s’ha de desinfectar perfectament, i això és amb una carcher.  

Amb el dipòsit petit és el mateix, tirem molt poca aigua. I tota l’aigua que tirem la 
transvasem de dipòsit en dipòsit. Però les maquines quan van a netejar, l’empresa 
de sanejament, amb les carchers, igual que quan vas a rentar el cotxe, també és un 
despilfarro, pues aquí ens passa el mateix. L’aigua que neteja el dipòsit no va al 
dipòsit següent sinó que va al carrer. I això és lo que la gent veu. 

En el tema d’errors en el comptador, una cosa m’has dit i l’has barrejada. Una cosa 
són les errades de comptador on són fuites d’aigua, on fem nosaltres el tractament 
de fuita. Són gent que, i això alguns Ajuntaments ho fan, altres no, però nosaltres a 
Banyeres ho fem, ja ens ho vam trobar, eh? I ho hem continuat aplicant perquè 
creiem que està molt bé. Una persona, a certa edat, i amb els temps que corren, que 
se li foradi en el seu jardí un tub, tingui una pèrdua considerable d’aigua i no pugui 
pagar aquesta factura de 300 o 400 €, nosaltres li fem una revisió i ho trobem molt 
bé. Es feia abans i les coses que estaven ben fetes, les aplaudim, igual que les que 
no, s’han de millorar. Però aquesta es feia molt bé. Només hem millorat una cosa, no 
sé si havia passat mai a l’altra legislatura, poder no i per això no ho van corregir, que 
ens hem trobat en algun cas que una persona havia vingut durant tres anys seguits 
abans de l’estiu. Vam dir que no, que això ja era prendre’ns el pèl. Si tens un 
rebenton al jardí cada any abans de l’estiu, t’arregles totes les tuberies de casa teva. 
Això és una cosa que s’està fent. Només ho acceptem tres vegades per la mateixa 
família. Una altra cosa és lo dels rebentons continuos de la xarxa d’aigua d’aquest 
municipi. Em sembla que l’Ajuntament de Banyeres té ara en cash, possiblement 
1.500.000 € que els podríem destinar tots a canviar la xarxa d’aigües de Banyeres. 
Perquè quan les obres es fan i no se supervisen, passa el que passa. Els tubos que 
s’estan obrint, podeu anar-hi cada cop que s’obren, pràcticament s’obren per la 
soldadura. Perquè hi ha tubos de qualitat, com hi ha ferros de qualitat, i els 
rebentons dels que tenim problemes són perquè ara actualment hi ha una ordre, que 
fa que dura més de 4 anys, que quan es fa, que intervé la brigada, perquè ara són 
els nostres, no és una empresa de fora que ens ho fa, són supervisats per nosaltres. 
I si és una empresa de fora, la supervisem nosaltres. Es neteja tot el voltant del 
rebenton de l’aigua, tot al voltant del tub, es treu tota la terra dipositada al voltant del 
tub i es fa un coixí de sorra. Cosa que hauria d’existir en tota la red pública d’aigua i 
no existeix. Es va fer molt malament, hi ha moltes pedres. Això provoca que al mínim 
que els cotxes pugin a les voreres o passin per on no han de passar, es pugui fer un 
moviment de terres i tinguem un rebenton. És així. Però ara per ara l’únic que podem 
fer és anar aguantant i anar canviant trams de 5 metres, 10 o si podem, algun més 
gran.  

Sr. Rocha- Quería hacer un matiz, si me equivoco me corriges. Eres Alcalde desde 
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hace 4 años, ¿no? Si cada pregunta que vayamos a hacer, es culpa del pasado, no 
sé, yo creo que nos metemos en esto para mejorar. Si cada pregunta es culpa del 
pasado… 

L’Alcalde- Paco, la seguretat ciutadana la podem millorar entre tots. Lo que no puc 
millorar jo és una red d’aigua que ja està feta. Tu vols un culpable o vols saber per 
què hi ha rebenton? 

Sr. Rocha- No busco culpables, esto no es un juicio.  

Alcalde- Pues jo t’estic dient que hi ha rebentons perquè es trenquen per la 
soldadura de la tuberia, si les mascaretes que van vindre de Xina estaven tarades 
fins i tot, doncs els tubos poden estar defectuosos. No són de gran qualitat. I perquè 
l’obra es fa fer molt malament i no hi ha un coixí de sorra a tot arreu. I ara això s’ha 
millorat. I s‘ha fet molt més bé des de que l’equip de la brigada és municipal, perquè 
ho supervisen. I no veuràs mai que hi hagi un rebenton, agafin les terres que treuen i 
les tornin a ficar dintre del forat, cosa que abans es feia. 

Sr. Rocha- ¿Y lo de los fallos de factura? 

Alcalde- Hi ha hagut errors de lectura, comptadors que es fan malbé, clar, això 
també. Hem canviat molts comptadors i n’estem canviant. I a vegades també són 
errades humanes, de la persona que a l’hora de llegir ha vist un 5 i era un 8 o al 
revés. Som humans.  

Sr. Rocha- La cuarta pregunta era sobre el tema de la suspensión del contrato del 
gimnasio municipal. Hemos visto que muchas empresas, la de la limpieza o 
actividades culturales, que se han agarrado al estado de alarma, pero el gimnasio 
municipal no lo hemos sabido ver.  

Alcalde- Et faré un petit resum. Sí que és veritat que degut a l’estat d’alarma s’han 
tancat els edificis municipals i equipaments esportius. També s’han suspès diferents 
contractes de serveis de cursos, espai jove. Amb la suspensió de contractes el que 
s’ha fet és el que garanteix un pagament amb una bestreta a compte de danys i 
perjudicis. Una vegada finalitzat el període de suspensió, s’haurà de fer la 
regularització definitiva de les empreses que hauran de justificar. En el cas del 
gimnàs, és cert que l’edifici és municipal, però la gestió és pròpia. Hem tancat 
l’edifici, igual que el camp de futbol, però no hem fet res. Ells cobren les quotes, 
paguen els monitors. És diferent dels altres que ens presenten factures. No hi ha un 
contracte on s’estableix un pagament ni res.  

Sr. Rocha- No se puede aprovechar del real decreto, ¿no? 

L’Alcalde- Seria el mateix que si ara em vingués un autònom. Les ajudes de l’estat i 
això sí, però aquí no, perquè no és el mateix.  

Sr. Rocha- La siguiente pregunta es el tema del teléfono de alarma y ebando, que lo 
vemos como un reflejo de publicidad. Sobretodo a su persona. 

L’Alcalde- M’ha sabut greu llegir el comentari aquest, Paco, t’ho dic de veritat. Les 
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xarxes socials, SMS... 

Sr. Rocha- Imagínate a mí cuando me has dicho que estoy aquí por dinero.  

L’Alcalde-Lo mateix, sí. Has vist moltes fotos penjades meves, a les xarxes socials? 

Sr. Rocha- No hablo de fotos, hablo de publicaciones. 

L’Alcalde- Canals de propaganda de l’Ajuntament, dius tu. Propaganda. No hem fet 
propaganda a les rets socials, lo que hem fet és crear un canal oficial on tota la 
ciutadania podia rebre i llegir tota la informació de la Covid-19 oficialment. No ens 
podem fiar, i ho hem dit moltíssimes vegades, de les xarxes socials. No ens podem 
fiar dels rebotes dels WhatsApp. No ens podem fiar de segons què. La gent sabia, i 
encara sap, que a través de les xarxes socials de l’Ajuntament està rebent la 
informació oficial. I s’ha bombardejat molt ? Sí. Et faré un petit resum. Ebando, que 
també dius que recuperem o anem repetint coses, anem recuperant perquè encara 
està creixent. Tenim 681 persones que segueixen Ebando. Cada dia veiem si som 
molt pesats, si agrada o no agrada, perquè podem veure les visualitzacions de tot lo 
que estem penjant ara. La difusió per WhatsApp que es repeteix a l’ Ebando però té 
menys informació que el WhatsApp, són de 718. I d’aquestes 718 persones que 
reben informació on no ha sortit mai propaganda política nostra de l’Ajuntament ni de 
cap partit polític, tot ha sigut informació de la Covid i que ja s’està baixant, perquè 
igual que fem la desescalada, també farem la desescalada de les rets, perquè això 
s’haurà de mantenir per seguretat, hem de dir que d’aquestes 718 persones només 
n’hi va haver 1 que s’ha donat de baixa. I es va donar de baixa el dia que es va 
publicar el vídeo de Banyeres del Penedès. Remarco que aquest vídeo ha estat 
visualitzat més de 10.000 vegades. Orgullosos hauríem d’estar de veure aquest 
escut per tot arreu. 9800 reproduccions, he dit 10.000 per fer números rodons, 
perquè 9800 ja són de Facebook, perquè si comptem les de Youtube, comptem les 
d’Instagram, comptem tot lo que s’ha passat de WhatsApp, sols va ser una persona 
que no li va agradar el vídeo. Bueno, hi ha d’haver de tot. A Facebook tenim 1424 
seguidors. A Instagram 799, i a Twitter 418.  

Paco, el que hauríem d’estar orgullosos i estem molt orgullosos, l’Equip de Govern, 
és que molts pobles, quan hi ha hagut aquest tema de la pandèmia, no tenien a la 
seva gent per informar a les xarxes socials. Han començat molts a fer-ho ara. 
Nosaltres, per sort, i tenim una carpeta així de gruixuda, perquè tot està escrit on la 
gent autoritza que se li pugui enviar. Tothom ha sol·licitat. Tres mesos abans que 
vingués la Covid-19, vam enviar porta per porta, junt amb l’agenda, que la gent fes 
l’aportació voluntària de les seves dades per estar informat puntualment. I això va 
vindre arrel de l’explosió de la química de Tarragona i al cap d’una setmana de 
l’explosió de l’autopista, on el fum ens va provocar tindre que confinar a l’escola 
pública de Banyeres. Arrel de tot això, ens vam posar fil a l’agulla i ara estem molt 
orgullosos i no ho volem perdre. I no ens hem aprofitat.  

Sr. Rocha- En las formas no lo estoy criticando, yo me refiero por ejemplo a una 
comunicación que decía: Aquesta història està recollida al llibre de Banyeres 
anomenat poble d’acollida, i és el que va participar el que és ara el nostre Alcalde, 
Amadeu Benach.  
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Sr. Rocha- Si esto no es publicidad, ¿no? 

L’Alcalde- A veure, Paco, això no és publicitat, això és donar cultura del nostre poble 
molt enriquidora i si en aquell moment jo vaig ser coautor d’aquell llibre, quin pecat 
és ara que sigui l’Alcalde?  

Sr. Rocha- Esto el 14 de abril. 

L’Alcalde- Si en aquell moment l’autor d’aquell llibre hagués sigut Paco Rocha, i el 
que hagués fet aquesta recerca d’informació, que és una recerca d’investigació, 
l’hagués fet Paco Rocha, haguéssim ficat Paco Rocha. Però a veure si la recerca 
històrica que vaig fer jo, ara no pugui posar el meu nom, no ficaré pas el teu perquè 
jo sóc Alcalde. 

Sr. Rocha- Eso es propaganda. Nosotros lo entendemos así. 

L’Alcalde- Això porta més de tres anys de feina, no es fa en dos dies. Això et sap 
greu? 

Sr. Rocha- Es como lo vemos, propaganda. Se está creando un canal para las 
alarmas, que está muy bien el canal, para informar, no sé porque se aprovecha. 

L’Alcalde- Amb la gent confinada a casa, amb tot teníem que distreure la gent. Igual 
que els aplaudiments als sanitaris que estem fent cada dia, igual que la 
col·laboració, igual que els dibuixos per la canalla, igual que una mica de cultura on 
la gent ja no volia veure més televisió, i molts ens han seguit, perquè hem tingut més 
de 70 visualitzacions del llibre d’històries de Banyeres. Cada dia obrien això 170 i 
140 persones, la mínima 110. Si això és lo que et sap greu, que vaig ser jo l’autor 
d’aquesta recerca, doncs què hi farem. 

Sr. Rocha- También vemos el lenguaje, un poco lenguaje sexista en algunos 
WhatsApp. Pero bueno, es una forma que la vemos nosotros. Luego también la 
siguiente, que tampoco hemos sabido encontrar la petición de espacio público, de un 
acto que hizo el BNY i els Verds, en diciembre. No hemos sabido verla.   

L’Alcalde- Era un acte solidari pel banc d’aliments. Aquí demano disculpes a tot el 
poble de baneres públicament perquè vam fer un acte solidari per recollida 
d’aliments on jo personalment, com Alcalde i portaveu del BNY, no vaig fer la petició 
per poder obrir la reixa de davant de la Cooperativa. No em vaig demanar a mi 
mateix les claus. Demano disculpes i la propera vegada ho faré per escrit, com 
tothom.  

Sr. Rocha- Pero es que es más grave de lo que parece. Porque al final nos 
pensamos que somos el amo del cortijo. 

L’Alcalde- D’amo no ho he sigut mai, i em demanaré les claus jo mateix, el proper 
dia. 

Sr. Rocha- Es que las tienes que pedir, por escrito, como todos, y recogida de 
alimentos hacemos todos, y actos hacemos todos, y tenemos que, gobernemos o 
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no, tenemos que pedir el espacio público. 

L’Alcalde- Sí, estic demanant públicament disculpes per no haver-ho fet. Que també 
m’equivoco, sóc humà, treballador i pare de família, m’equivoco. I has dit la plaça, i 
no vam fer servir la plaça, només l’entrada del magatzem, aixecant la reixa. 

Sr. Rocha- Bueno, si no es espacio público, no sé, y sí el material, si hay una ley 
depara todos.  

L’Alcalde- Però sí, demanarem les claus i el material. 

Sr. Rocha- Pero es que lo habíais hecho antes, no sé porque esa no. 

L’Alcalde- Em vaig despistar. I com tenia les claus, vaig obrir la reixa, disculpa. 

Sr. Rocha- Es una confusión muy normal, cuando se está en el poder.  

L’Alcalde- Si hagués passat una cosa, no hi havia una entrada, estic d’acord. Pues si 
haig d’anar a la presó, aniré a la presó, demano perdó. 

Sr. Rocha- Terminamos con el tema de convocatorias de Pleno. Que va un poco 
dirigida al tiempo que nos da. Por ejemplo ha sido esta última, que no sabíamos si 
había Pleno o no.  

L’Alcalde- Això ja ho hem explicat abans. Localret, nosaltres teníem previst fer això 
el dijous passat, perquè és el Ple que ens tocava per ordre. Després de les peticions 
que vau fer, doncs ho podíem fer d’aquesta manera que ho estem fent ara, i en 
directe, i estem al voltant de vuitanta i pico persones que ens estan seguint, per lo 
tant, crec que ho podíem fer. Però vam demanar per fer-ho el dimecres passar i 
se’ns va dir que no es podia, perquè el supervisor que heu vist abans, que ens ha 
ajudat, de l’altra manera no haguéssim tingut ningú per solucionar els problemes 
tècnics. Va ser per això.  

Sr. Rocha- Gracias y esto lo vamos a superar juntos.  

 

Junts per Banyeres 

El Sr. Jordi Guasch portaveu del Grup Municipal Junts exposa el següent: 

Començarem pel tema dels decrets. Hem vist que hi havia un decret d’especial 
rellevància que requeria donar compte per separat, que és el decret mitjançant el 
qual s’aixeca la suspensió de la celebració de Plens. Nosaltres ja hem dit al 
començar que trobem encertat que s’opti per aquests mitjans telemàtics per la 
celebració dels Plens, tot i que discrepem del mitjà escollit. Ara bé, considerem 
necessari deixar dit aquí que aquesta mesura només s’hagi adoptat per òrgans 
col·legiats. És a dir, no per tots. Veiem amb preocupació que el passat 12 de març 
no s’ha celebrat cap Junta de Govern.  

De la mateixa manera romandran suspeses tota la resta d’òrgans col·legiats de 
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forma indefinida. Jo ja entenc que durant aquest període àlgid de la Covid-19 s’ha 
hagut de fer mans i mànigues, s’ha hagut de fer impossibles, però de la mateixa 
manera que s’ha aixecat la suspensió dels Plens, nosaltres creiem que lo més adient 
seria que s’aixequessin la suspensió de tots els òrgans col·legiats i que el més aviat 
possible l’Ajuntament comenci a agafar el ritme de funcionament normal que hauria 
de tenir en condicions normals, perquè no entenem que per la situació d’alarma i 
tenint altres mitjans que ens ho permeten fer, com estem veient ara mateix, doncs 
haguéssim de suspendre totes les Juntes de Govern, tots els òrgans col·legiats. Per 
tant, nosaltres creiem que seria adient no només aixecar la suspensió dels Plens 
sinó de tota la resta d’òrgans col·legiats. Cal que l’Ajuntament prediqui amb 
l’exemple i retorni a la normalitat el més aviat possible. 

L’Alcalde- El més aviat possible, Jordi, t’ho anava a dir. Ho hem fet per un motiu, 
però el més ràpid possible intentarem estar a la normalitat.  

Sr. Guasch- Per altra banda, tenim un decret, que és el decret 41, que hi ha un 
compromís de consignació pressupostària per materialitzar el cofinançament de la 
ciutat ibèrica de les Masies de Sant Miquel. Entenem que al no tenir pressupost 
aprovat, han hagut vostès de signar un compromís de consignació pressupostària. 
Entenc que si no anem errats, això no passaria si tinguéssim pressupost aprovat, 
correcte? 

L’Alcalde- Sí, era una condició. 

Sr. Guasch- Per tant, al cap d’una setmana dicten vostès el decret 45 pel qual 
s’aprova el pla pressupostari a mig termini. I aquest compromís que vostès van 
adquirir de fer aquesta consignació pressupostaria, a la previsió ja no la posen. Una 
setmana després. No sé si ha sigut una omissió, si no ho hem sabut veure nosaltres 
què passa. Però amb una setmana de diferència ens comprometem a tenir una 
consignació pressupostària per l’any 2021 i quan es fa el pla pressupostari a mig 
termini l’any 2021, una setmana després d’haver-se compromès, aquest compromís 
ha desaparegut. No sé.  

L’Alcalde- Jo ara mateix no ho recordo, no sé si la regidora ho recordo. El 
compromís hi és, perquè ens van tornar a sol·licitar. Sí que preveiem que no ens ho 
farien, perquè amb l’estat d’alarma del país i les mancances econòmiques que 
tindran, preveiem que moltes coses d’aquests ja no vinguin, però sorpresa nostra, 
ens la van tornar a demanar. No sé què ha passat, Jordi. Ho mirem. 

 

Sr. Guasch- Mireu-ho, perquè ens va xocar. 

Després també hi ha el decret 49, que volíem fer alguna consideració. I és que hem 
d’estar al costat de totes aquelles persones que com a conseqüència d’aquesta crisi, 
hem d’atorgar ajudes, ajudar-los amb el que sigui, però fins data d’avui, no hem 
sabut veure cap línia d’ajuda específica per donar suport a les famílies, autònoms i 
empreses del nostre municipi.  

El nostre grup, juntament amb el grup del PSC, vam presentar propostes d’estudi de 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

D
N

J5
KS

W
9T

2K
C

53
H

SC
AP

AW
G

Q
X 

| V
er

ifi
ca

ci
ó:

 h
ttp

s:
//b

an
ye

re
sd

el
pe

ne
de

s.
ea

dm
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 3

6 
de

 5
4 



     
 
 
 
        
Ajuntament de Banyeres del Penedès                      
                    (Tarragona)     
 
 

37 
 

línies de subvenció que fins a dia d’avui encara no hem tingut resposta ni hem vist 
que s’hagin incorporat en aquest Ple, per exemple. Per altra banda, entre d’alguna 
de les peticions que es fa, és poder utilitzar el superàvit del pressupost 2019. Per la 
qual cosa ja parlava el company Rocha. L’article 3 del Real Decret 8/2020 de 17 de 
març de mesures urgents per front a l’impacte social i econòmic de la Covid-19, es 
podrà destinar a les despeses incloses en la política de despeses 23, que és serveis 
socials i promoció social. A data d’avui no ens consta que s’hagi pres cap acord ni 
per Junta ni per decret ni se’ns està plantejant en aquest Ple de destinar aquest 
superàvit a les polítiques aquestes. Per altra banda, el decret 76. Adhesió al catàleg 
per la recuperació. 

L’Alcalde- Si et puc anar contestant, perquè sinó no ho recordaré. En referència a 
aquestes propostes que ens vau fer, que les hem estat mirant, farem ajudes. L’estat 
és el primer que encara no tenia clar molt bé lo de les ajudes i les ajudes han vingut 
com han vingut, però l’Ajuntament de Banyeres farà ajudes. Farà ajudes que en 
tema de famílies, s’està estudiant incrementar una partida per poder ajudar a totes 
les famílies que han patit i estan patint, i la caixa. On es farà el mateix que coneixeu 
com el moneder, les targetes moneder per ensenyament, ja s’està parlant amb 
serveis socials i la Caixa, perquè aquí a Banyeres, hi ha altres Ajuntaments que 
s’han acollit al Conveni del Consell Comarcal, on ja existeixen aquestes targetes, 
però s‘ha de comprar a unes dependències, a uns establiments. Nosaltres el que 
volem és que es pugui comprar a tots els establiments, i no només a uns llocs que 
precisament a Banyeres no els tenim, aquests comerços. Això es farà. Tindrem que 
obrir les partides. Ens reunirem amb vosaltres. Hi ha una desescalada on estem una 
mica més tranquils i esprem que a partir d’ara ens puguem reunir una mica més, 
després dels 50 dies que hem viscut de la manera que hem viscut i hem pogut. Per 
altra banda, les empreses es farà el mateix, tant empreses com autònoms, 
intentarem ajudar. I no només econòmicament, sinó que ja hem començat a parlar 
amb ells, que els ajudarem a través de la feina. Ja estem buscant feines que teníem 
perquè volem repartir feines per totes les empreses i autònoms que hi hagi al 
municipi. Estem parlant del municipi. Siguin paletes, pintors, tot lo que puguem donar 
de feina, donarem feina per aquestes persones. Hi ha alguns que estan a l’atur, que 
els contractin. Si l’Ajuntament de Banyeres ha fet molt bé els deures, té els diners 
que té, té el superàvit que té, hem cancel·lat tot el deute amb els bancs, per tant, 
intentarem i segurament ens ajudareu, això crec que anirem els partits donats de la 
mà, perquè l’únic que farem aquí és treballar per la gent del poble. I crec que 
estarem tots junts.  

Sr. Guasch- En la mateixa línia hi ha el decret 76, que és l’adhesió al decàleg per la 
recuperació socioeconòmica dels municipis de Catalunya. Va una mica en la mateixa 
línia, de reestructurar els serveis directes a la ciutadania, prendre mesures socials i 
econòmiques, en quina situació es troba la creació d’un fons públic local. Són 
propostes 

L’Alcalde-Tenim clar que s’haurà de fer un Ple per tot això, Jordi, un Ple 
extraordinari. 

Sr. Guasch- Ens sembla molt bé, nosaltres ens hi apuntarem de seguida. I en 
aquesta línia, anava la proposta que vam presentar i de la qual ja hem dit que no 
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teníem resposta. 

L’Alcalde- Sí, sí, ja hem dit que no havíem contestat, que hi estàvem treballant, no 
em vull fer pesat, però per la situació que hem tingut. Ens asseurem tots quatre i 
haurem de fer un Ple extraordinari segur.  

Sr. Guasch- Estarem a l’espera que feu aquesta convocatòria o aquesta invitació. 
Després també hi ha un altre decret, que és el 88, suspensió de la tramitació del 
compte general. Ens costa d’entendre la motivació. Simplement la declaració d’estat 
d’alarma no veiem que sigui una motivació suficient com per suspendre la tramitació 
del compte general.  

L’Alcalde- Es va suspendre per saturació de feina, no per res més.  

Sr. Guasch- Això eren comentaris a fer respecte els decrets. Com a precs i 
preguntes, si us sembla bé començarem. Com introductòria us diré que començarem 
aquest torn traslladant-vos una preocupació que tenim des de fa temps i que 
s’accentua més greu en el moment actual. Considerem que hi ha una inactivitat 
municipal pel que fa a la iniciativa política. Per què diem això? Perquè nosaltres, fent 
una ullada als Plens, l’evolució de les actes de Plens, les Juntes de Govern i decrets, 
es pot veure un reflex molt acurat de l’activitat política que té un Ajuntament. Si fem 
aquesta ullada a les actes i decrets de l’Ajuntament nostre veiem que hi ha pocs 
temes importants per poder aprovar ni pressupostos, ni planejament, ni nous 
projectes, amb la qual cosa, les actes de Plens i de Juntes de Govern en especial, 
s’acaben convertint en el dia a dia. Donar llicències, treure cotxes retirats, donar 
altes de guals i poca cosa més. I això a nosaltres ens sembla que no és una bona 
gestió per part de l’Ajuntament, que no és positiu. I això s’ha vist agreujat per la 
situació que hem viscut últimament, amb la qual cosa les Juntes de Govern han 
desaparegut.  

L’Alcalde- Si et puc contestar aquesta, abans que passis a la propera. Teníem els 
pressupostos per aprovar el març. Els tenim tots fets. Uns pressupostos molt macos, 
ambiciosos. Ja he comentat abans lo de la biblioteca. Un projecte, que bueno, hem 
comprat la cooperativa d’aquí davant. Ara estem en tràmits de comprar l’altra part de 
la cooperativa, sobre la Caixa, l’edifici de sobre, per fer allà la biblioteca, serveis 
socials, i centre cívic. Ja heu vist la cúpula del centre cívic, que l’hem modificat, ja 
està per tirar endavant però ja hem superat la part del davant i la del darrere, que 
allà anirà un centre de dia. La compra del poblat iber i tot el que comporta. Tenim un 
pressupost ambiciós, que et podria dir ara vàries coses, però que degut a tot el que 
es va fer, està paralitzat i ara malauradament s’haurà de modificar. 

Sr. Guasch- Degut a tot lo que es va fer, a què et refereixes? 

L’Alcalde- Degut a tot el que ha passat de la Covid, que va ser quan es va aprovar 
l’estat d’alarma, es va paralitzar. Encara hi havia algun Ajuntament que no ho havia 
fet, nosaltres ja anàvem amb la idea de fer-ho aquell mes. I ara, lo que estem veient 
és que haurem de destinar molts més recursos a serveis socials, que és lo que 
volem fer. Molts actes que estaven contemplats als pressupostos no s’hauran de fer. 
Un era la compra i la figura, el projecte del museu al carrer, que ja vam dir que no es 
faria. S’han retirat els diners i s’han destinat a compra de material sanitari. El tema 
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de la cancel·lació de Harley Davidson, tots aquests diners també seran destinats. I 
altres coses que s’hauran de modificar en els pressupostos. No estàvem asseguts, 
eren uns pressupostos molt ambiciosos, molta millora per Banyeres, molta. I veurem 
com avança. No puc dir que ho farem o no, perquè depenem del PAM, depenem 
d’una subvenció extraordinària des de presidència de Diputació i depenem d’un 1.5 
% de cultura també de l’estat central. Hi havia molts ingressos, molt bon projecte i no 
ens hem estat asseguts. 

Sr. Guasch- Segueixo amb l’exposició. Com a mostra d’aquesta inactivitat municipal 
no només la veiem i la denunciem nosaltres, ens remetem per exemple al contenciós 
de boscos, on figura en una acta de Junta de Govern que s’ha perdut la possibilitat 
de presentar al·legacions a la part actora per inactivitat municipal. Segons consta a 
la pròpia acta de la Junta de Govern, acta del 12 de març d’aquest any, caldria fer-se 
la pregunta de si en aquest cas concret la inactivitat ha estat intencionada o no, 
perquè estem davant d’un contenciós que pot suposar una despesa importantíssima 
per l’Ajuntament. Estem parlant d’una indemnització que pot rondar els centeners de 
milers d’euros i que l’Ajuntament deixi passar l’oportunitat de presentar al·legacions 
per defensar-se considerem que és un tema molt greu. No ens agradaria pensar que 
hi hagi hagut cap inactivitat voluntària, però sigui voluntària o involuntària, no deixa 
de ser greu. 

L’Alcalde- És molt greu. Quan vam estar a punt de firmar acords amb ells. No se’ns 
ha donat cap recolzament i paraules textuals per la meva part va ser que teníem que 
pagar molts diners a un col·lectiu. En aquestes propostes hi havia el tancament de 
tots els acords dels boscos. Tot. Vam treballar moltíssim i lo que no pot ser és ara 
vindre aquí a dir les coses quan tenim gent veient-nos en directe que no saben de 
què va el tema i vam tenir l’oportunitat de tancar-ho, us vam donar tota la informació, 
us ho hem explicat, han vingut els tècnics, s’han fet reunions increïbles, ha sigut un 
mal pla hereditari, i torno a dir-ho, Paco Rocha, sí, és culpa de la legislació passada i 
de la mala gestió que s’havia fet anteriorment. I l’hem tingut que patir nosaltres. On 
ni la Diputació ens ha dit que vol portar el tema de boscos de lo malament que 
estava portat. Per tant, no em diguis això, perquè estàvem a punt de tancar-ho. 

Sr. Guasch- Jo només sé una cosa, els acords que pugués tancar vostè 
extraoficialment o extrajudicialment 

L’Alcalde.- No, constaven en acta. I eren tots oficials. 

Sr. Guasch- És un acord extrajudicial, no és una sentència dictada per un jutge. Per 
tant, un acord extrajudicial em sembla molt bé si es pot assolir i seria fantàstic. El 
resultat és que no s’ha pogut assolir, pel motiu que sigui, és igual, i el tema és que 
els judicis segueixen endavant. I el litigi, vostès com Ajuntament, tenien un període 
per presentar al·legacions que ha caducat per inactivitat municipal, i això no m’ho 
invento jo, queda reflectit a una acta. 

Sr. Secretari. 

Sr. Secretari- És que porto bastanta estona, perquè em sembla que és més tècnica 
que política, la resposta. A veure, l’acord al que es refereix el Sr. Guasch és un 
acord que parla de boscos i de tots els processos litigiosos, contenciosos 
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administratius i administratius pendents. És un acord global, no parla de boscos de 
manera exclusivament concreta o exclusiva. No s’ha perdut cap període 
d’al·legacions perquè tots los processos judicials, per normativa estatal, resten 
actualment interromputs. Igual que queda interromput tot los actes administratius, 
sigui una mesa de contractació o sigui la contestació d’un recurs de reposició. I 
queda suspesos i interromputs perquè així s’estableix en una norma estatal. Per 
tant, no s’ha perdut cap possibilitat de contestar al·legacions. Lo que un servidor 
posava en coneixement de la Junta de Govern i de tots els regidors, per derivada, ja 
que tots els regidors poden llegir les actes, era que efectivament hi havia dos 
al·legacions que quedaven pendents de contestar. I així és. Aquesta Secretaria ha 
intentat posar-se d’acord amb el lletrat que porta l'assistència lletrada del tema 
boscos, sent los tres intents infructuosos, més dos intents més de companyes de 
Secretaria. Per tant, a partir d’aquí, evidentment, s’ha fet gestions per poder 
contestar les dos al·legacions a les que al·ludeix el Sr. Guasch, per l’actual assistent 
jurídic o per qualsevol altre assistent jurídic que la Corporació consideri adequat. No 
sé si m’he explicat prou clar al respecte. S’estan gestionant en aquests moments, 
insistint en saber si l’actual assistent lletrat o advocat continuarà portant a terme tota 
la gestió en defensa del contenciós. Tothom sap que la sentència està a punt de 
caure, segons les últimes notícies del procurador dels tribunals i tothom sap que 
possiblement caldrà, per alguna de les tres parts en litigi, presentar el corresponent, 
o es podrà presentar, volia dir, el corresponent recurs contenciós administratiu 
davant del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya. Com última instància judicial 
en el tema boscos. Per tant, em penso que he sigut prou clar i si no se m’ha entès, 
m’agradaria que me repliquessin per a que resti clar el problema que nos ocupa, que 
és el gran problema. Merci. 

Sr. Guasch- Sí. Jo he entès la seva intervenció, Sr. Secretari, i li agraeixo, però 
insisteixo que la suspensió a la que vostè està fent ara per culpa de l’estat d’alerta 
és des del mes de març i l’anotació que hi ha en aquesta acta és del 30 de gener del 
2020, segons diu aquí, la procuradora, respecte aquest contenciós, diu inactivitat 
municipal, se’ns té per decaiguts en el tràmit d’al·legacions a la sol·licitud de la part 
actora. Per tant, hi ha un tràmit que s’ha esgotat per inactivitat municipal. Que potser 
no és cert, però és el que posa en aquesta acta de la Junta de Govern.  

L’Alcalde- Que poder pot ser, Jordi, que dintre de tots els acords que havíem fet amb 
ells i on vosaltres vau discrepar de la quantitat que es tenia que pagar, poder ara 
haurem de pagar més o menys, però tota la feina l’havíem fet. Hi havia un acord on 
nosaltres assumíem una despesa i ara no em vinguis a dir que tot lo que havíem 
treballat i assumíem aquella despesa, ara pot ser que ens ho dicti el jutge. Però 
abans ja l’assumíem i poder anàvem més bé, o poder no. No ho sabem. Però 
gràcies que no ens va ajudar ningú, tampoc. 

Sr. Guasch- Vosaltres, no d’aquest mandat, sinó del mandat anterior, vostès tenen 
intervencions nostres en tots i cada un dels Plens en els quals els oferíem el nostre 
suport per informar-los de tots els tràmits que vostès diuen que estaven tan mal fets, 
que s’havien fet fins aquell moment. Encara és l’hora que ens hagin de venir a 
preguntar, quatre anys després, gairebé cinc 

L’Alcalde- No és cert, ho hem parlat i us hem donat tota la informació. Us ho hem 
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donat en dossier. I el teu partit, que està afectat en els boscos, que està tot 
assessorat i tot, sou els que heu posat en contra de l'Ajuntament. Tot. Us ho hem 
donat amb dossier, en especial. Ha vingut el tècnic, ha vingut l’arquitecte, ha vingut 
tothom, Jordi. Tal com hem dit, el famós tema de Banyeres, una hipotecada dels 
boscos. El famós tema. Tema que portem quatre anys. 

Sr. Guasch- Ja veig que això cou. Segueixo. El tema boscos i per ser reiteratius, no 
reiteratius, per ser conseqüents i com vostè molt bé diu és el tema important de 
Banyeres o potser el tema més greu que té damunt la taula, des de l’última vegada 
que ens va informar, hi ha hagut novetats? Hi ha algun avanç? Ha fet algun pas 
l’Ajuntament?  

L’Alcalde- Des de l’última vegada que us va informar, l’Ajuntament, després 
d’aquests 50 dies que hem tingut. S’han repartit una part de cartes i les altres no 
s’han repartit. I per què no s’han repartit? No funciona el telèfon, no està la gent, 
s’està continuant repartint.  

Sr. Guasch- o sigui que l’únic pas que s’ha fet és fer arribar... 

Alcalde- No, Jordi. 

Sr. Guasch- Jo t’estic preguntant què s’ha fet des de l’última vegada i m’estàs dient 
que l’única cosa que s’ha fet és lo de les cartes. 

L’Alcalde- Jo no recordo realment lo que et vaig dir l’última vegada, però que per 
arribar a aquestes cartes hi ha hagut una negociació amb totes les parts. Els 
advocats contraris ens han manifestat en aquest Ajuntament i ho haig de dir, Jordi, 
que ha sigut la primera vegada en el problema dels boscos, el gran problema dels 
boscos, que ens hem assegut a parlar amb ells. Que no només ha vingut el nostre 
advocat, que han vingut els advocats de totes les parts. Que hem fet taules rodones, 
que hem cridat a tota la comissió dels veïns dels boscos. La primera vegada. S’ha 
treballat moltíssim. Però al final, quan teníem un acord, paraules textuals teves, 
Jordi, trobo que són molts diners a pagar. Bueno, doncs que vingui ara el Jutge i 
digui si són més o són menys. Però tenim un acord per tancar-ho. I podríem dormir 
tranquils, perquè penseu una cosa, ciutadans de Banyeres, hi ha gent dels boscos 
que encara té casa seva hipotecada amb 4 o 5 o 70000 €. I tot aquest trasbals de 
tots aquests anys dels boscos, estem parlant de moltes famílies per 7000 €. Si ho 
han pagat ja en advocats i costes judicials! Pues ara que vingui un jutge i digui lo 
que ha de dir. 

Sr. Guasch- Estem fent unes interpretacions molt interessades de com està això.  

Canviem de tema. El pressupost. En el company Rocha ja els hi heu fet una mica 
d’exposició i a mi també, pel que fa al pressupost. A nosaltres ens agradaria pensar 
que s’està treballant per un pressupost per l’any 2021 o com a molt pel 2021. 
Esperem que no passem més de dos anys sense pressupost.  

L’Alcalde-Si, ja he dit que el teníem, però l’haurem de modificar. 

Sr. Guasch- Com deia el company Rocha, comptaran amb l’oposició, ni que sigui per 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

D
N

J5
KS

W
9T

2K
C

53
H

SC
AP

AW
G

Q
X 

| V
er

ifi
ca

ci
ó:

 h
ttp

s:
//b

an
ye

re
sd

el
pe

ne
de

s.
ea

dm
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 4

1 
de

 5
4 



     
 
 
 
        
Ajuntament de Banyeres del Penedès                      
                    (Tarragona)     
 
 

42 
 

fer un intercanvi de parers de com s’orienta el pressupost o ens el presentaran en un 
Ple per aprovar i punt? 

L’Alcalde- El pressupost aquest d’aquest any hi havia una molt bona ambició del 
poble de Banyeres, un gran projecte pel poble de Banyeres. 

Sr. Guasch- Des d’un punt de vista únic, el de l’Equip de Govern. 

L’Alcalde- No, no, molts grans projectes. I després us convocarem i us ho direm, 
però sí que és veritat que aquesta paraula que acabes de dir, aquesta frase d’un 
punt de vista únic, a vegades, per ser una proposta meva, ja no et val. Pel simple fet 
que digui ha de ser vermell, ha de ser blau. I això ralentitza molt el nostre municipi. 
Això ens passa a tots els polítics. El fet que jo digui en aquest pressupost que s’ha 
de fer una inversió aquí per una biblioteca que val 400.000 € i tinc els diners per fer-
la, que estem molt orgullosos aquest Equip de Govern de dir que tinc 400.000 € per 
fer-la i els 200.000 € per apostar al poblat iber, per no perdre una subvenció de 
400.000 €, estem molt orgullosos, però pel simple fet que sigui de color vermell, un 
altre dirà blau. I em comprometo a fer una reunió, perquè són uns pressupostos molt 
ambiciosos i és el futur de banyeres. 

Sr. Guasch- Igual que m’imagino que quan el Paco Rocha parla de participació, una 
cosa que entenem per participació és poder dir-hi la nostra, poder ser escoltats i 
poder fer aportacions. Perquè una cosa és fer aportacions i una altra fer una 
presentació. Si hem de venir a veure una presentació i dir si ens sembla bé o 
malament. 

L’Alcalde- Amb aportacions. Però l’únic que vull deixar molt clar, que consti en acta i 
que ho vegi tothom clar, és que aquests anys hem treballat per poder tenir diners per 
fer un projecte bo pel nostre municipi, i ara pel simple fet de no nosaltres dir una 
biblioteca, no dir no, vull un camp de futbol. Aquí és el que haurem de discutir. Una 
cosa són ajudes socials, una altra cosa és pintar d’un color i l’altre és el futur del 
poble. Aquí és on discutirem.  

Sr. Guasch- Clar, hi ha moltes coses per discutir. Avui mateix ha sortit un tema molt 
important. 

L’Alcalde- Canviem les canalitzacions d’aigua del poble 

Sr. Guasch- Per exemple. Potser seria interessant. 

L’Alcalde- En el pressupost també hi és. Una gran canalització, de més de 100.000 
€. 

Sr. Guasch- Molt bé, però és que ni ens l’heu presentat ni l’hem vist ni res. No 
costava res dir tenim un esborrany de pressupost, no el podem aprovar, us el 
presentem a veure què us sembla. Però la primera notícia que hi ha un esborrany de 
pressupost és avui. 

L’Alcalde- Perquè tampoc no servirà de gaire, haurem de modificar-lo.  

Sr. Guasch- Servirà perquè ens fem una idea de per on voleu anar i a veure si ens 
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agrada i et sorprèn i t’ho aprovem tot, jo què sé. Però clar, no sabem. I si no sabem 
no podem opinar. 

L’Alcalde- Creus que és un bon moment per presentar el pressupost quan la 
Generalitat no sap si presentarà els seus PUOS, quan el govern central no sap si 
ens requisarà els diners o no o ens donarà l’1,5 de cultura? Sí que ens han demanat 
informació, però no sabem què faran amb els diners, perquè el país està com està. 
Avui ho hem parlat amb l’Ajuntament, amb el tècnic, sobretot, el projecte de la 
biblioteca, la compra, ja hem parlat amb ells per efectuar la compra, no perdrem la 
segona part de la compra de la cooperativa, per un valor de 35.000 € a pagar en dos 
anys. No ho perdrem i no perdrem fer el projecte de la biblioteca, una biblioteca de 
dues plantes amb una sala de reunions i de conferències a dalt enorme, amb una 
terrassa i uns servies on hi haurà jutjats, serveis socials i centre cívic. No ho 
perdrem. Amb la biblioteca arran de carrer, que això li donarà vida al poble. Aquest 
projecte que costarà prop de 30.000 € de projecte de planells ho tirarem endavant. 
L’execució de l’obra, la podríem fer, tenim diners, però la subvenció igual la perdem, 
no ho sabem. És que estem en una situació difícil. Però ho tirarem endavant, perquè 
si l’any que ve ens diuen que hi ha subvencions, ja ho tindrem tot fet. 

Sr. Guasch- El tema és que si voleu col·laboració en els vostres pressupostos, la mà 
estesa hi és com en altres vegades, com per exemple en el tema que us presento 
ara.  

Alcalde- Gràcies i estupendo. 

Sr. Guasch- El nostre grup, en data 24 de març va presentar a aquest Ajuntament un 
manifest donant recolzament a l’Alcalde i a l’Equip de Govern en les mesures que 
adoptés de cara a mitigar els efectes de la Covid-19 al nostre municipi, alhora que 
s’oferia per col·laborar en les tasques que es consideressin oportunes en aquest 
sentit i demanava que se’ns mantingués al corrent de les actuacions que s’anessin 
duent a terme. Tret d’una trucada posterior d’agraïment per part del Sr. Alcalde, no 
n’hem tingut cap més notícia fins data d’avui. Ni se’ns ha anat informant del que es 
feia, ni se’ns han proposat consensuar actuacions ni se’ns ha ofert poder col·laborar 
de cap de les maneres. Davant d’això, els dos regidors del nostre grup i altres 
membres de la nostra llista i simpatitzants ens hem posat a col·laborar amb el que 
hem pogut, és a dir, amb el grup de voluntaris que imprimeixen i reparteixen viseres 
de protecció i també col·laborant amb desfilades d’animació fetes per protecció civil, 
amb el repartiment de mascaretes, etc. Lo que hem pogut. Ens poden informar 
exactament quines són les mesures que ha pres aquest Ajuntament de cara a 
pal·liar l’afectació sanitària de la pandèmia de Banyeres i, en especial, quines són 
les mesures adoptades per donar suport econòmic a les famílies en general i en 
especial a les més afectades econòmicament per haver perdut part o la totalitat dels 
ingressos? Aquesta pregunta és una mica redundant amb lo que ja hem parlat 
abans. 

L’Alcalde- Les ajudes econòmiques, Jordi, ja ho hem dit abans.  

Sr. Guasch- Correcte. Ens queda alguna pregunta més. Tractament de dades 
personals. Aquest també és un tema que ve de retruc d’una aportació que han fet els 
companys del PSC. Fa uns mesos l’Ajuntament va recavar dades de particulars amb 
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unes finalitats molt concretes. Va sol·licitar números de telèfon i contactes per poder 
ser àgils amb la comunicació per casos d’emergències. I en aquest context molts 
varen ser els ciutadans que varen facilitar les seves dades de contacte. Però cal 
entendre que ho van fer únicament amb aquesta finalitat. Lamentablement, hem 
pogut veure que el servei que havia de ser per comunicacions d’emergències, s’ha 
acabat convertint en una maquinària de propaganda política enviant comunicacions 
de tota mena, lloant les actuacions municipals. Ja és un tema redundant que ja ha 
tret el meu company i que ja has donat la teva explicació, però jo insisteixo que no 
és poca broma i pot ser motiu de problemes de cara a l’Ajuntament perquè és més 
d’un el veí que ens ha vingut a exposar aquesta situació i a queixar-se d’aquest 
tema.  

L’Alcalde- És un i és del teu partit, no ho volia dir. 

Sr. Guasch- Ens poden dir quin servei de fiscalització i auditoria pel correcte 
tractament de les dades personals que gestiona l’Ajuntament, d’acord amb el 
reglament general de la protecció de diades? 

L’Alcalde- Tots han signat un document voluntàriament. 

Sr. Guasch- No cal, ja vaig veure, aquest document. Aquest document parla de 
comunicacions a efectes d’emergències. 

L’Alcalde- No s’han passat enlloc. No s’han donat a ningú. Mira Jordi, t’ho dic molt 
clar mirant a la cara a tothom. Si tu realment creus que jo ho he fet malament, 
porta’m a judici, denuncia’m i que em tanquin. Estic molt orgullós del que s’ha fet. 

Sr. Guasch- Jo no vull que denunciïn a ningú ni vull engegar judicis estèrils i inútils. 
Jo només  

L’Alcalde- Mira, em deixes contestar una cosa que és la pregunta anterior que m’has 
fet? Fa pena. Jordi, fa pena. 

Sr. Guasch- I tant, que fa pena. Que demanis el telèfon de la gent per si hi ha una 
emergència i al final els hi enviïs propaganda dels llibres que has escrit. 

L’Alcalde- Estàs dient que t’has ficat a un grup de voluntaris després de tres 
setmanes quan ja estàvem nosaltres repartint mascaretes. I pantalles. Jo 
personalment també. I l’Ajuntament de Banyeres també ha col·laborat. I el meu partit 
ha posat una màquina a disposició de 450 €.  

Sr. Guasch- Nosaltres també. 

L’Alcalde- No he sortit a cap foto. En tots els comerços de Banyeres que he entregat 
de tot, que no sé si has vingut a comprar algun dia en aquests 50 dies que portem 
així, en tots els hi hem donat de tot i no m’he fet cap foto amb ningú. Tot el que hem 
fet a les xarxes socials ha sigut informar a la gent. Gent del vostre propi partit ens ha 
felicitat. Molta gent que ens ha felicitat perquè hem cuidat als seus pares mentre ells 
estaven a la distància. Ha trucat la gent voluntàriament i no hi ha cor que vinguis a 
fer aquestes acusacions dient que lo que fem és campanya nostra a les xarxes 
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socials.  

Sr. Guasch- Si tu, si rebobinem una mica, la pregunta que jo faig és si l’Ajuntament 
té algun servei de fiscalització, control o auditoria per garantir que totes les dades 
personals que gestiona l’Ajuntament estan sent tractades d’acord amb el reglament 
general de la protecció de dades. Oblida’t del tema de propaganda, si vols. La 
pregunta és clara i concreta.  

L’Alcalde- Es va declarar l’estat d’alarma. Tot això s’havia demanat abans per una 
emergència. Estaria fet tot aquest procediment. Des del moment que es va fer 
l’aixecament de l’estat de l’arma igual que s’ha dit que els cotxes poden circular 
sense les revisions dels ITV, des de totes les irregularitats. Sí, si havien caducat 
l’ITV. 

Sr. Guasch- Què té a veure això amb lo altre? 

L’Alcalde- Doncs té que veure molt, perquè una cosa és la llei que estem acostumats 
cada dia i l’altra són les d’ara. Dintre de les excepcionalitats està que ara teníem que 
fer ús d’aquestes dades, que ningú s’ha queixat i està molt orgullós i si algun 
responsable d’aquest Ajuntament sóc jo i ho assumiré com Alcalde. Però en aquesta 
situació on teníem que comunicar a la gent i teníem que avisar-los, hem fet ús de lo 
que teníem.  

Sr. Guasch- Jo et pregunto una altra vegada,, oblidem-nos que estem en situació 
d’alerta. Retrocedim a tres mesos endarrere. 

L’Alcalde- És que a lo millor no haguéssim fet tot lo que hem fet. Però ha vingut la 
situació. 

Sr. Guasch- Ja no dic les alertes que heu enviat, oblida’t dels WhatsApp que heu 
enviat. La pregunta és si l’Ajuntament té algun servei de control per garantir que està 
tractant correctament les dades personals que gestiona? Creieu que és interessant 
que això hi sigui o ens hem d’arriscar a que algun dia tinguem un susto? Les 
empreses ho estan fent, organismes ho estan fent. Administracions ho estan fent. 

L’Alcalde- Gràcies per la idea. Te la compro i ho farem. Aquestes són les bones 
idees que ens has de donar. Però no em diguis que hem fet un mal ús, perquè en 
aquest moment s’ha fet molts mals usos de les normatives i de tot lo que estàvem 
acostumats a viure. Ara lo que hem tingut que fer és estar al costat de la gent. I si 
teníem el telèfon, és que tenim més de 900 persones que ens han signat i ens han 
autoritzat que els hi enviem un WhatsApp.  

Sr. Guasch- Però el paper diu en cas d’emergència. Per tant, els missatges que tu li 
pots enviar a aquestes persones, només són emergències. I diu això, no vull 
aprofundir més en aquest tema. Ja està. Ja ho he exposat i tu m’has donar la teva 
resposta.  

L’Alcalde- La gent està confinada, quan els nostres nens estan confinats durant tants 
dies, quan es pateix en un pis petit o una casa que no pots sortir al voltant, poder 
donar una rialla, poder deixar-los tranquils, poder donar seguretat, això no és una 
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emergència? La salut de la gent no és una emergència? 

Sr. Guasch- No, enviar una caricatura i enviar això no és una emergència. Jo no dic 
que no sigui útil, però una emergència no és. 

L’Alcalde- L’emergència és tenir la gent tranquil·la. Si tu no ho veus així, crec que 
poques coses trobarem d’acord. Perquè si la pitjor pandèmia que ha viscut la nostra 
generació. 

Sr. Guasch- Si nosaltres no veiem les coses com tu les veus no arribarem a cap 
acord. 

L’Alcalde- No ens ha vingut el teu partit gran polític de la Generalitat ni el del govern 
central a dir-nos lo que teníem que fer. Nosaltres l’únic que hem fet és preocupar-
nos pels nostres vilatans. 

Sr. Guasch- La resta no? La resta no ens preocupem. Ens posem a disposició de 
l’Ajuntament, no ens dius res però no ens preocupem.  

L’Alcalde- A quantes botigues de Banyeres has portat mascaretes d’aquestes amb 
pantalles? A quantes? 

Sr. Guasch- No, perquè a les botigues ja te’n cuides tu, de porta’ls-hi. 

L’Alcalde- Doncs no m’he fet cap foto. Saps quan et vas apuntar tu a repartir? Quan 
ja havien passat tres setmanes. 

Sr. Guasch- Jo em vaig apuntar a repartir quan vaig veure que l’Ajuntament no em 
donava opció de participar en res. Jo vaig començar a repartir quan se’m va donar 
l’opció de poder-ho fer 

Que hem de posar a veure qui la té més grossa sobre la taula? Això fa vergonya. és 
igual. Si m’ho permeteu, acabaré i si no ho deixaré aquí. Un tema que crec que és 
important que posem aquí la damunt. Rumors i fakes news. Malauradament, les 
situacions de crisi són un bon caldo de cultiu per falsos rumors i fake news. I en 
l’època actual, ajuden ben poc a recuperar la serenor de la població que tan 
necessària és, perquè les xarxes socials són un molt bon altaveu i molt potent. Per 
tant, com administració agrairíem que ens ajudin a desmentir els falsos rumors, si és 
que ho són. I per què diem això? Perquè des de fa unes hores ens ha arribat per 
dues bandes diferents que un treballador de l’Ajuntament que desenvolupa les seves 
tasques al centre cívic està diagnosticat amb Covid-19. I que aquesta persona ha 
estat els darrers dies en contacte directe amb altres treballadors i polítics. Això 
hauria de comportar, entenem, que les persones que hagin estat en contacte amb 
aquest afectat, haurien de passar un període de quarantena. Ens poden informar 
què hi ha de cert en aquesta informació? Hi ha algun treballador municipal 
diagnosticat positiu de Covid-19? S’ha hagut de confinar en quarantena a altres 
treballadors per haver-hi estat en contacte o simplement és una fake new com tantes 
altres? 

Aquesta persona diu que té Covid, no se li ha fet la prova. A mi sí que me l’han fet 
perquè vaig estar en contacte amb ell i he donat que no la tinc. Però si jo no la tinc, 
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possiblement ell tampoc. Avui en dia hem tingut a l’Ajuntament de Banyeres, poder 
ja es pot començar a dir, perquè com ja ve la desescalada, estem tots més relaxats, 
però per ordre de sanitat no anàvem a dir per alertar als ciutadans de Banyeres 
quanta gent hem tingut. Hem tingut al voltant de 28 casos de Covid i 5 morts. 
D’aquests 28 casos, si veus totes les gràfiques de la Generalitat i de l’estat, consten 
13, perquè molta gent la té, la té a l’hospital, li fan la prova, i aquests són els valors 
que cada dia asseguts aquí, perquè sabeu que es va crear una comissió de crisi 
entre quatre Ajuntaments, ens han anat dient tot lo que passava al municipi, només 
compten els que són amb prova feta, amb positiu. Els demés, que estan a casa, no 
estan controlats, els controlàvem nosaltres. I el servei bon dia i des del cap. Hi ha 
hagut bastants. Hi ha hagut molts casos que després s’han fet la prova i han sortit 
negatiu. 

Són com el cas del treballador, hem de guardar la confidència. Aquesta persona 
amb qui va estar en contacte és amb la seva família i amb mi. He sigut molt prudent, 
sempre he mantingut les distàncies, possiblement no hagi tingut mai les mans tan 
netes com fins ara, però ja m’he fet la prova. He sol·licitat que se’m fes la prova a la 
meva empresa, jo no estic treballant, estic d’ERTE, però com em moc molt i em veig 
amb molta gent, volia que se’m fes la prova. No ha sortit res, gràcies a Déu. És una 
prova que et diu si n’has tingut, si has creat anticossos, si n’estàs creant, t’ho diu tot. 
Per tant, hi ha hagut molts casos que han sigut grips. Jo vaig tindre una grip, em 
pensava que anava a donar positiu. Jo vaig tindre una grip, que recordeu tots, que 
va ser grip A, vaig tindre un desmai, em vaig obrir el cap, vaig tindre febres molt 
altes, vaig tindre problemes de respiració, com mai havia tingut i com era al febrer, 
ara es pensaven que era Covid i no ho és, era grip A. Per tant, hi ha molta gent que 
hem passat una altra grip. Per tant, no podem dir si ho té o no ho té, som prudents. 

Sr. Majem- Perdoneu un moment, és que clar, hem començat molt tard, se m’ha 
allargat, jo tenia fins les deu. Jo haig de marxar, haig de continuar treballant. Ho 
sento molt . Arribo tard i ja em poden expedientar. 

L’Alcalde- Això és un Ple. 

Sr. Majem- Ja, però, Sr. Secretari, hi ha cap problema en que marxi? 

Sr. Secretari- Mentre es mantingui el quòrum, les absències, són possibles. 

Jordi, tens més coses a precs i preguntes? 

Sr. Guasch- Una última pregunta, més que pregunta és un prec. I amb això ja 
acabem. 

L’Alcalde- Marc, si t’absentes, estem tots d’acord, no hi ha cap problema.  

Sr. Guasch- L’última intervenció meva. El seu grup polític va pregonar en el seu 
moment, per tal de poder assolir el poder, que estava disposat a abaixar-se el sou. 
Tot i que menys del que havia promès, ho va fer. Però un cop en l’oblit, aquesta 
voluntat d’altruisme s’ha invertit i en aquest mandat ja vam poder veure que 
s’apujaven vostès el sou.  
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L’Alcalde- Això ja ho vam dir a la passada legislatura, no confonguem a la 
ciutadania.  

Sr. Guasch- No confonc, dic el que hi ha. 

L’Alcalde- En el míting vam dir que si tornàvem a guanyar, no cobraríem 450 € com 
feien antigament. 

Sr. Guasch- La quantia, que se l’havien reduït, la van incrementar i més. Fins el punt 
de ser dels municipis on l’Alcalde està més ben retribuït. Vostè podrà dir el que 
vulgui, però les proves són. 

L’Alcalde- Tens una companya que està al mateix partit que Déu sap lo que cobra 
l’Alcaldessa d’on treballa. 

Sr. Guasch- Sí, però amb dedicació exclusiva, vostè no en té pas.  

Amb dedicació exclusiva, vostè no. 

L’Alcalde- Jo no la tinc. Saps per què? Per no cobrar més. Perquè realment jo visc 
aquí, pràcticament, dedicació exclusiva és un tant per cent, però jo visc aquí, 
pràcticament. Home, Jordi, tu ho saps. 

Sr. Guasch- Els que hem sigut membres d’un Equip de Govern ja sabem lo que és 
estar dins d’un Equip de Govern, d’Alcaldes, de regidors. 

L’Alcalde- Els antics Alcaldes anteriors meus cobraven més que jo.  

Sr. Guasch- Dit això, en els darrers dies hem vist algun cas, com per exemple la que 
va ser la propulsora, la primera ministra de Nova Zelanda, que en solidaritat amb la 
població, que ha vist minvat els seus ingressos considerablement, va decidir rebaixar 
un 20% el seu sou i el dels seus ministres. Consideren vostès que una mesura com 
aquesta seria aplicable en el cas de Banyeres? Davant la manifesta inactivitat de 
l’Equip de Govern els darrers mesos, seria del tot justificable. Els preguem que 
considerin aquesta proposta i que destinin l’estalvi obtingut a donar suport a les 
famílies que hagin perdut la feina o minvat els seus ingressos durant l’estat d’alarma. 

INTERRUPCIÓ. 

El Sr. Joan Roig, demana la paraula. 

Sr. Roig- Doncs demano la paraula. Com pot ser que aquest senyor digui això que 
està dient tan fàcilment. Tu què sabràs lo que jo faig? 

Sr. Guasch- Jo sé el que veig. 

Sr. Roig- Tu què saps? No saps res, tu. 

Sr. Guasch- Molt bé, Sr. Alcalde, si les intervencions... 

Sr. Roig- Ha dit lo que ha volgut, ell, i jo no puc dir lo que jo vull? 
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L’Alcalde- Joan, et cridaré a l’ordre. 

Sr. Roig- Això és un Ple públic i l’està sentint la gent. I no pot ser que una persona 
faci això davant del públic. 

Ja em callo, Amadeu.  

Sr. Guasch- Ja està, ja he dit que era la meva última intervenció. 

L’Alcalde- A veure Jordi, dir això és molt fàcil. És molt fàcil. Baixeu-vos el sou. No 
sóc l’Alcalde que cobra més.  

Sr. Guasch- Vostè ho diu, això.  

L’Alcalde- No ho dic jo, ho diuen les publicacions. Està tot publicat. No ho diguis per 
dir. Jordi, vine a passejar una mica per Banyeres i veuràs l’hora que entro i l’hora 
que surto. Una cosa és el percentatge i l’altra la realitat. 

Sr. Guasch- Ningú està discutint la dedicació que té, si fa més hores o menys, ningú 
li ha de controlar. Jo només li estic dient que en proporció, és l’Alcalde de la comarca 
que més cobra. 

L’Alcalde- En proporció de què? Si hi ha municipis que són menys habitants i cobren 
molt més. En proporció de què? 

Sr. Guasch- Ja ho posarem sobre el paper. 

L’Alcalde- Clar. I no dir aquestes coses que no tocaven en aquest Ple, pel simple fet 
que tens audiència, molta més que en el Ple de baix a la sala de Plens. I t’aprofites 
d’aquestes coses. 

Sr. Guasch- Perdoni, jo no m’aprofito de res. Aquí ningú s’aprofita de res. Aquí 
estem fent un Ple obert, perquè tothom el pugui sentir, igual que vostè explica les 
seves postures, jo puc explicar les meves.  

L’Alcalde- És demagògia, lo mateix que has dit dels boscos, que va ser una gran 
cagada vostra.  

Sr. Guasch- Ara. Molt bé.  

L’Alcalde- Si la gent té la informació, aquest Equip de govern i l’anterior, que vam 
estar en pacte amb els socialistes, vam viure les mil i una amb el tema dels boscos i 
no ho has reconegut mai.  

Sr. Guasch- I és culpa nostra? 

L’Alcalde- Perdona, ja acabem. Com no hem fet res, per acabar la sessió, tenia que 
dir algo d’agraïment, ja no sé què tenia que dir. Amb les coses que hem dit de les 
xarxes socials, la pregunta anterior que m’has fet, només volíem recordar que de les 
poques coses que hem fet, sense que ningú hagi vingut a dir-ho ni res, aquest Equip 
de Govern ha fet la cancel·lació de les fonts públiques, no podíem deixar les fonts 
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públiques on es fica la mà, després beus aigua, t’eixugues la boca i a sobre volien 
que fiquéssim gel. Realment, sabeu lo que està costant trobar el material? Sabeu lo 
que hem tingut que fer? Sabeu les gestions que s’han tingut que fer perquè 
precisament tot lo que s’ha fet de gestions municipals, de comprar material, no ha 
arribat res. Ha arribat tot lo que hem pogut aconseguir a través de trucades i de 
Consell Comarcal, i inclús, la quantitat més gran de mascaretes ha sortit gràcies a la 
gestió de Banyeres del Penedès. La gestió més gran de mascaretes que ha arribat 
al Penedès ha sigut gràcies a la gestió d’aquest Ajuntament. 

Sr. Guasch- I per què no se’ns va informar d’això? Nosaltres vam donar la mà oberta 
i vam demanar si ens podeu tenir al corrent de les actuacions que està fent 
l’Ajuntament. Primera notícia. 

L’Alcalde- No fa falta fer-se la foto. Estem fent la nostra feina. 

Sr. Guasch- No demano cap foto, demano una relació de les actuacions que esteu 
fent.  

L’Alcalde- Una petita relació del que hem fet: cancel·lació de les fonts públiques, 
revisió i control dels tancaments d’establiments no autoritzats, quan es va decretar, 
vam fer nosaltres el control i la revisió perquè tothom es tanqués, perquè la gent al 
principi era molt reàcia. 

Construcció de comissió de crisi de quatre Ajuntaments. Som dels pocs municipis 
que estem dintre d’una comissió i l’enveja, de veritat, per molts Alcaldes de la 
comarca, perquè no han tingut aquesta sort que hem tingut nosaltres, de poder 
tindre, una comissió de treball juntament amb el CAP de l’Arboç, l’Ajuntament de 
l’Arboç, l’Ajuntament de Sant Jaume, Llorens i nosaltres. Diferents partits. Un 
exemple. Ens hem dut molt bé i hem treballat molt bé. L’únic objectiu, treballar per la 
nostra gent. Reunió amb el personal de l’Ajuntament per tal de complir des del 
primer dia un servei mínim cara al ciutadà. Amb la brigada operativa, que no ha estat 
a casa seva, 24 hores, 7 dies a la setmana. Amb les tasques que els hi van 
encomanar a l’estat d’emergència. Aquesta brigada, les seves obligacions eren 
controlar la llum, controlar l’aigua, controlar els dipòsits, en cas de pluja, les 
inundacions, clavegueram i les urgències que puguin anar sortint. Un 10. S’han 
comportat i han treballat i han arreglat rebentons dos dies plovent, sota la pluja. El 
servei de l’Ajuntament, on molts Ajuntaments han tancat i tindran els seus motius, 
des del primer dia, l’Ajuntament de Banyeres ha tingut les portes obretes. I vull dir la 
reixa no la porta de dintre, per seguretat als nostres treballadors. Des del primer dia 
l’Ajuntament de Banyeres ha sigut un referent de tota la gent del municipi, on des del 
primer dia, quan han volgut trucar, se’ls ha respost. I quan han vingut, han tractat 
amb una persona, no un contestador automàtic. Des del primer dia, un treballador 
aquí baix i un a dalt, per seguretat. Han mantingut totes les mesures de seguretat. A 
la brigada mai li han faltat mascaretes, mai li ha faltat gel. Sí que hem anat molt 
malament de guants, però és que a vegades aquí tothom demana coses quan no 
sap lo que està costant. És pitjor que trobar petroli, això. Avui en dia, és escàs tot lo 
que s’està trobant.  

L’Ajuntament de Banyeres, després de les gestions que s’han fet, tenim mascaretes 
per tots els ciutadans. Som el segon poble de tot el municipi que ha pogut repartir 
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dos mascaretes, gràcies al voluntariat de Banyeres, que ha fet mascaretes, dues 
mascaretes a cada casa. Ara mateix tenim de la PFF2 i de la K95 més de 2900 
mascaretes en previsió, per si passa algo. Perquè això no sabem com anirà i no 
volem que ens torni a agafar el toro. No hi havia previsió. I si al final no passa res, 
que Déu vulgui no passi res, ja farem una donació de mascaretes. Però ara per ara, 
l’Ajuntament té gel, estem en espera dels guants i tenim mascaretes per tots els 
nostres ciutadans. Vam activar la compra immediata de material de protecció. Ràpid, 
però ens ha costat molt. Activar la neteja i desinfecció de les zones amb més 
afluència, com va ser davant dels comerços, les parades del bus, àrees de 
contenidors, davant l’Ajuntament. Això no estava escrit a cap llibre. No hi havia cap 
manual del o que es tenia que fer. També la coordinació de voluntaris per la 
confecció de bates de plàstic d’un sol ús per entregar al CAP de l’Arboç i hospital de 
Vendrell. Gràcies als voluntaris des d’aquí un altre cop, a tots, perquè hem entregat 
moltes bates de plàstic, de bosses d’escombraries, al CAP de l’Arboç i a l’hospital. 
Gràcies per les mascaretes que heu fet, i es va coordinar des d’aquí, amb un 
coordinador que tenien ells, ens coordinàvem cada dia des del WhatsApp i fèiem la 
recollida i repartiment. No fèiem que aquestes persones voluntàries sortissin de casa 
seva. Se’ls portava el material, se’ls recollia i nosaltres ho distribuíem. També la 
coordinació d’aquests voluntaris, ja ho he dit. No teníem material i els hi vam 
comprar. Som conscients que alguns de vosaltres també ho heu fet. El nostre partit 
també vam comprar la màquina. El tema és que tothom ha col·laborat. 
Subministrament de mascaretes als treballadors de les empreses del nostre 
municipi. No només hem subministrat mascaretes pels nostres treballadors. Les 
empreses del nostre municipi, que viuen aquí, encara que no estiguin registrades 
aquí oficialment, com pot ser Rebollo, però treballa aquí i quan els necessitem ens 
ajuden, ha rebut mascaretes. Joan Ferrer ha rebut mascaretes. Catà germans ha 
rebut mascaretes. A les indústries els hem dit si volien mascaretes. A tots. Als 
comerços els hi hem donat totes les mascaretes. Els hi hem donat pantalles i gel. 
Ningú de Banyeres mai ha estat desprotegit i n’estem molt orgullosos. La compra de 
material sanitari del CAP de l’Arboç, com vau veure molt bé a les xarxes socials. 
Això perquè es va fer? Vam estar d’acord, altres Ajuntaments potser no ho han fet, 
nosaltres vam fer la compra de material sanitari, que era la compra de tensiòmetres i 
obturadors, perquè no hi havia prou habitacions als hospitals. Amb aquesta compra 
de material el que es va fer és que tot ciutadà de Banyeres que es tenia que confinar 
a casa seva, estés vigilat i controlat pels serveis mèdics. Simplement amb aquests 
obturadors i tensiòmetres ells sabien com estaven. Aquí tenim una persona que en 
té coneixements, eh, Quique? Això, juntament amb els telèfons que se’ls va portar 
des d’aquest Ajuntament. Hem comprat 5 telèfons que hem cedit i estem pagant la 
factura del mes pels nostres sanitaris, perquè truquin a la gent del nostre municipi. 
Estar al costat dels nostres comerços, proveint-los amb material necessari per a la 
seva seguretat. Coordinació i control diari del servei Bon dia. Cada dia s’ha coordinat 
aquí, sis persones del servei bon dia. Sis persones que han trucat periòdicament en 
funció de l’edat, si tenen fills, si tenen parella i tot. Creiem, i fins ara no he tingut cap 
queixa de cap persona, al contrari, alguns fills ens han trucat, ja no només per 
felicitar-nos, que ens han felicitat, gent de fora, que viu fora de Catalunya, gent que 
viu a Barcelona i tenen els pares aquí i no podien venir, que ens han felicitat. 
Tampoc no hem fet propaganda a les xarxes socials.  
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Sr. Guasch- No puc parlar? Vale, doncs si no puc parlar, potser abandono la sessió, 
perquè això s’està fent molt llarg i el discurs de propaganda. Jo l’únic que demanava, 
permeti’m dos minuts i ja et deixo. L’únic que demanava jo era que si des del nostre 
partit podíem fer alguna cosa, i l’oferiment va ser aquest, doncs tenies dues 
persones amb qui comptar per fer coses. I des que vam presentar això 

L’Alcalde- Has fet alguna entrada? 

Sr. Guasch- Oh, i tant!  

L’Alcalde- Una? 

Sr. Guasch- T’has llegit aquella entrada? Diem que donem total recolzament i ens 
oferim per col·laborar en tot el necessari. I encara és l’hora que l’Ajuntament m’ha de 
dir en què puc col·laborar. Per la qual cosa jo em vaig buscar la vida per col·laborar 
per altres vies. Jo no discuteixo que l’Ajuntament el que ha fet estigui bé o no.  

PARLEN ALHORA. 

Sr. Guasch- Ni quan ens oferim. Això, quina conclusió em convida a treure? Doncs 
que no cal que m’ofereixi a col·laborar amb aquest Ajuntament perquè la meva 
col·laboració no li és d’interès. És l’única conclusió que jo puc treure. 

L’Alcalde- Jordi, t’estic fent un resum de tot el que s’ha fet. Coordinar. Des d’aquí es 
coordinava el servei bon dia. 

Sr. Guasch- Aquest resum no calia fer-lo al Ple. Aquest resum el vaig demanar que 
ens el fessin a títol particular com a portaveu del grup municipal. I jo ho havia de 
saber en el moment que s’estaven fent les coses. 

L’Alcalde- Ara t’estic fent un resum. 

Sr. Guasch- Doncs no cal, me l’envies per correu. No cal sentir tantes coses. Ja sé 
que tot s’ha fet des de l’Ajuntament. 

L’Alcalde- Des d’aquí s’ha coordinat, i això no ho saps perquè no s’ha publicitat, el 
servei bon dia. Un moment, Jordi, que ho has de saber. 

Sr. Guasch- Mira, si em disculpes. 

L’Alcalde- És un Ple, ara tens pressa? 

Sr. Guasch- El Marc ha pogut marxar sense cap problema. 

L’Alcalde- Ell va a treballar, tu vas a treballar ara, també?  

Sr. Guasch- Jo tinc una nena petita aquí que no tinc ningú que li doni de sopar. 

L’Alcalde- Cinc minuts i acabem. 

Sr. Guasch- No em vinguis amb històries. M’haig d’absentar i ja està. 
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L’Alcalde- Jordi, ah, bueno, doncs sense demanar. El tema de la coordinació del 
servei bon dia, explicar-vos que ha funcionat molt bé. Però no només ha funcionat 
molt bé perquè els nostres avis estiguessin contents, nosaltres sapiguéssim com 
estaven i tot això. Des del servei bon dia han detectat molta gent que tenia 
problemes i estaven saturats al 061 i el 112 i aquí si Quique que t’haig de dir una 
cosa, que em sembla que te’n recordaràs si no has perdut la memòria, que quan 
vam crear el telèfon d’emergències, ens vas dir que d’emergències ja hi havia el 112. 
Gràcies a Déu que hem tingut el telèfon d’emergències. La gent gran ha fet servir el 
telèfon d’emergències i el telèfon del servei bon dia. La gent gran ens ha hagut de dir 
quan es trobava malament. Hi ha hagut casos, no dic només, però sí una persona 
que gairebé li hem salvat la vida gràcies al servei bon dia. 

Sr. Rodríguez- Escolta’m Amadeu, això està en un context on no hi havia la 
pandèmia. 

L’Alcalde- Sí, sí, però estic dient que gràcies a Déu que ho hem tingut. Ja ho sé. 
Hem d’aplaudir-ho. Potser no era un context en aquell moment però ara sí. I gràcies 
a això, hem sabut d’una persona que es trobava molt malament, que trucava al 061 i 
al 112 i no l’atenien, i nosaltres, com teníem trucada directa amb els serveis del 
CAP, el vam poder atendre. Com aquest, un altre d’aquí Banyeres de 49 o 50 anys, 
que gràcies que al final vam trucar i el van venir a buscar, perquè hi ha gent que ho 
ha passat molt malament. Contacte diari amb el CAP de l’Arboç. Gestionar entrega 
de medicaments. S’han entregat medicaments a la gent. Hi ha hagut un voluntari 
aquí, que són els de vigilància, que no han cobrat, el servei de vigilància, que ha 
entregat material sanitari, que agafàvem la targeta sanitària, la portàvem a la 
farmàcia, agafàvem el material i els portàvem a casa. A 50 cases. L’entrega de 
bombones de butà, també s’ha fet. Ho necessitaven. Servei de vigilància privat. 
Condicionament d’edificis públics.  

Coordinació, i ara per acabar, podríem dir lo de les beques, ens hem coordinat amb 
ensenyament. Tant l’institut de l’Arboç com l’institut de la Bisbal com l’escola pública 
de Banyeres. Ens van dir el tema de la gent de serveis socials, que té problemes de 
comunicar-se a les xarxes que no poden comunicar-se amb els seus mestres, que 
no poden estar al dia a dia dels estudis. Des d’aquest Ajuntament mai hem dit que 
no. al contrari, a la sala de Plens, ja disposem de tots els routers i les tablets per 
donar-los a aquests nens. Ja fa dies que els podrien tindre. Això és una queixa que 
vull fer des d’aquí. A l’institut de la Bisbal tenim un nen de Banyeres, al de la Bisbal 
en tenim tres i la resta està aquí. Gent que necessita això. I no els hi hem pogut 
donar. Dir-vos a tots gràcies, perdó, disculpeu, no ha sigut gens fàcil. Jo venia d’un 
moment, igual que els meus companys, em van veure molt fotut amb el tema de la 
meva salut i ja m’ha vingut aquesta. Ara ho puc dir perquè s’ha tallat el Youtube i no 
estic fent propaganda. Us ho estic dient a vosaltres, però perdó si no he estat al 
costat o no us he trucat més, però no ha sigut gens fàcil. Però aquí tothom em veu 
pel carrer i tothom em saluda i també podien vindre a tocar-me al timbre. Però ha 
sigut així. Hem fet tot lo possible, i lo de les xarxes que hem posat, crec estem 
orgullosos de poder arribar d’aquesta manera. Érem l’enveja de la comarca. La gent 
ha anat creant, excepte la Bisbal i Banyeres, som els que teníem els nostres avis 
més controlats. Els demés han anat com han pogut. Som els únics, els demés han 
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anat tots a remolc nostre. Estem orgullosos de la tasca que hem fet. I no em cansaré 
de dir-ho, si sóc culpable dels errors que he tingut, sóc culpable. Si les dades dels 
telèfons és un delicte, pagaré el delicte, però estic orgullós que a Banyeres del 
Penedès, de moment, hem pogut controlar lo del Covid. I una cosa hem de dir, 
gràcies als voluntaris de Banyeres, gràcies al repartiment de les mascaretes i tot lo 
que s’ha fet. Dintre de les 24 províncies més afectades de Catalunya, nosaltres som 
la darrera, l’última. I això algo vol dir. I és que des del Baix Penedès s’ha treballat bé. 
I una gran part del lideratge ha sigut l’Ajuntament de Banyeres. Agradi o no agradi. I 
a mi em toca molt la moral, com Alcalde i treballador que he estat aquí al peu del 
canó, tenint la meva mare fotuda, i no estic fent propaganda política perquè només 
és per vosaltres, hem donat tot i no hi havia res escrit. I ojalà els futurs Alcaldes que 
vinguin el dia de demà es comportin com s’ha comportat aquest Equip de Govern. I 
no dic res més. Gràcies a tothom. 

S’aixeca la sessió. 
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